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Το Οντάριο ψηφίζει 
νομοσχέδιο για τη στέγαση 

εν μέσω επικρίσεων από 
τις πόλεις και τις αρχές προστασίας

Το νομοσχέδιο εξασφαλίζει ότι η επαρχία 
μπορεί να κατασκευάσει 1,5 εκατομμύριο σπίτια 

σε 10 χρόνια, λέει ο υπουργός στέγασης

Το Οντάριο ψήφισε τη Δευτέρα νομοσχέδιο για τη 
στέγαση που αποσκοπεί στην τόνωση της ανάπτυξης. Οι 
επικριτές, ωστόσο, λένε ότι θα οδηγήσει σε υψηλότερους 
φόρους ακίνητης περιουσίας, θα αποδυναμώσει τις 
εξουσίες της αρχής προστασίας και δεν θα κάνει στην 
πραγματικότητα τα σπίτια πιο προσιτά.

Ο νέος νόμος είναι μία μόνο κίνηση μεταξύ πολλών 
σε έναν καταιγισμό πρόσφατων αλλαγών στη στέγαση 
από την κυβέρνηση των Προοδευτικών Συντηρητικών, 
συμπεριλαμβανομένων των σχεδίων για το άνοιγμα 
ορισμένων περιοχών της προστατευόμενης γης Green-
belt στην ανάπτυξη και τη δυνατότητα στους δημάρχους 
του Τορόντο και της Οτάβα να ψηφίζουν νόμους με 
την υποστήριξη μόλις του ενός τρίτου του δημοτικού 
συμβουλίου.
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Το κρητικό γλέντι που προκάλεσε ...σεισμική δόνηση

Ετήσιος Χορός των Κρητών του Τορόντο

Ημέρα τιμής και μνήμης... από την 
Παλλακωνική Ομοσπονδία του Οντάριο
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Συμπληρώσαμε 40 χρόνια στην υπηρεσία του Ελληνισμού. Είμαστε 
ένα από τα πρώτα ελληνικά φαρμακεία του Τορόντο. Χάρη στην 
προτίμησή σας και την αγάπη σας ξεχωρίσαμε. Γίναμε ένα από τα 
πιο δημοφιλή φαρμακεία. Το χρωστάμε σε σας. Σας ευχαριστούμε 
θερμά και σας προσκαλούμε κι αυτή τη χρονιά να συνεχίσετε να 
μας επισκέπτεσθε διότι θα έχουμε στο άμεσο μέλλον.... εκπλήξεις!!! 
Διαθέτουμε ειδικευμένο προσωπικό. Δε χρεώνουμε τα $2.00 για 
τους συνταξιούχους.  Διαθέτουμε τα πιο πολλά εμβόλια που 
κυκλοφορούν.

ΣΑΣ ΕΥΧΑΡΙΣTΟΥΜΕ!

PAPE
DRUG MART

ΕΛΛΗΝΙΚΟ ΦΑΡΜΑΚΕΙΟ
Ανοικτά από Δευτέρα έως Παρασκευή 9πμ-6μμ

Σάββατο 9πμ - 2μμ
Διευθυντής/Ιδιοκτήτης Θεοφάνης Χαλκούσης

• Εκτελούμε συνταγές παντός είδους
• Δεχόμαστε όλες τις ασφάλειες
• Εχουμε μεγάλη ποικιλία σε βιταμίνες

• Πιεσόμετρα ηλεκτρονικά
• Είδη για διαβητικούς
• Ηλεκτρικοί μετρητές για ζάχαρο

416.461.3581
email:  751papedrugmart@gmail.com

751 Pape Avenue, Toronto ON M4K 3T1
Δίπλα στο Pape Subway

Μιλάτε Ελληνικά: Έχετε πάθος 
για τον Ελληνικό Πολιτισμό;
Το Τμήμα Παιδείας της Ελληνικής 

Γλώσσας της Ελληνικής Κοινότητας 
Τορόντο χρειάζεται εκπαιδευτικούς 

και σας προσκαλεί να εργαστείτε 
στα σχολεία μας.

Για περισσότερες πληροφορίες επικοινωνήστε μαζί μας. 
Website: www.greekcommunity.org 

Phone: 416-425-2485 
Email: education@togreekcom.org

   ητούνται σερβιτόροι/ρες
        ητούνται σερβιτόροι 
ή σερβιτόρες να εργαστούν
 στο νυχτερινό κέντρο 
The Forth Live Stage.

Οι ενδιαφερόμενοι 
τηλεφωνήστε:
416-519-9629

email: theforthlivestage@gmail.com

Ζ
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1812
Τελειώνει στη Ρωσία η Μάχη της Μπερεζίνα, που 
ξεκίνησε στις 26 του μήνα, με πανωλεθρία των 
γάλλων εισβολέων του Ναπολέοντα.

1822
Ο Στάικος Σταϊκόπουλος κυριεύει το φρούριο του 
Παλαμιδίου από τους Οθωμανούς Τούρκους.

1899
Ο ελβετός επιχειρηματίας Χανς Γκάμπερ ιδρύει 
την ποδοσφαιρική ομάδα της Μπαρτσελόνα.

1912
Αρχίζουν οι στρατιωτικές επιχειρήσεις για την 
κατάληψη των Ιωαννίνων, κατά τη διάρκεια του 
Α’ Βαλκανικού Πολέμου.Ο ελληνικός στρατός 
καταλαμβάνει τις οχυρωμένες θέσεις Μεγάλο και 
Μικρό Μπισδούνι και Πεστά.

1964.
Στο αίμα πνίγεται ο επίσημος εορτασμός στον 
Γοργοπόταμο για την ανατίναξη της ομώνυμης 
γέφυρας από αντιστασιακούς το 1942. Έκρηξη 
στο χώρο της εκδήλωσης προκαλεί τον θάνατο 
13 ανθρώπων και τον τραυματισμό 45.

1967
Πιπινέλης και Τσαγλαγιαγκίλ συμφωνούν στην 
απόσυρση της Ελληνικής Μεραρχίας από την 
Κύπρο, μετά τα γεγονότα στη Κοφίνου. Την 
ίδια ώρα, πολεμικά αεροπλάνα της Τουρκίας 
υπερίπτανται πάνω από τη Λευκωσία και το 
Προεδρικό Μέγαρο, όπου συσκέπτονται ο 
Σάιρους Βανς με τον Αρχιεπίσκοπο Μακάριο.

sansimera.gr

29 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ
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ΣΕ ΚΑΛΑ ΧΕΡΙΑ. ΣΕ ΚΑΛΕΣ ΤΙΜΕΣ.
                  = ΕΞΟΙΚΟΝΟΜΗΣΤΕ

Για οποιαδήποτε ασφάλεια θέλετε,
τηλεφωνήστε πρώτα στη φίλη σας

Ρούλα Μαργαρώνη
1414 King Street East
 Unit 26
(289) 316-0568
margaronis@allstate.ca

R

*Ισχύουν όροι και προϋποθέσεις
Εμπορικό σήμα    που χρησιμοποιείται υπό την άδεια της Ασφαλιστικής AllstateR

Καλέστε 
πρώτα την

allstate

• αυτοκινήτου • οικίας 
• ζωής • ταξιδιωτική

ΑΠΟ ΣΕΛΙΔΑ 1

Η στεγαστική ώθηση του 
πρωθυπουργού Νταγκ Φορντ έρχεται 
καθώς η κυβέρνηση προσπαθεί να 
χτίσει 1,5 εκατομμύριο σπίτια σε 10 
χρόνια, ενώ ο υψηλός πληθωρισμός 
και τα επιτόκια έχουν ήδη αναγκάσει 
την επαρχία να αναθεωρήσει προς τα 
κάτω τις προβλέψεις για την έναρξη 
κατασκευής κατοικιών. Το Οντάριο 
αναμένει να χτίσει λιγότερες από 
80.000 νέες κατοικίες ετησίως τα 
επόμενα δύο χρόνια.

Ο υπουργός Δημοτικών Υποθέσεων 
και Στέγασης Steve Clark δήλωσε ότι 
το Οντάριο αντιμετωπίζει μια “σοβαρή” 
στεγαστική κρίση και απαιτεί τολμηρές 
λύσεις. 
 
“Αν πρόκειται πραγματικά να χτίσουμε 
οικονομικά προσιτές κατοικίες σε αυτή 
την επαρχία, αν όλοι οι δήμαρχοι και 
οι δημοτικοί σύμβουλοι που δήλωσαν 
κατά τη διάρκεια των δημοτικών 
εκλογών τους ότι θέλουν [να δώσουν 
κίνητρα] για περισσότερες ευκαιρίες 
στέγασης στις κοινότητές τους, αυτός 
είναι ένας τρόπος που η κυβέρνηση 
είπε πολύ ξεκάθαρα ότι θέλουμε να 
διερευνήσουμε”, δήλωσε ο Clark 

τη Δευτέρα μετά την ψήφιση του 
νομοσχεδίου. 
 
Μία από τις πιο αμφιλεγόμενες πτυχές 
του νομοσχεδίου είναι το πάγωμα, η 
μείωση και η απαλλαγή των τελών 
που πληρώνουν οι κατασκευαστές για 
την κατασκευή προσιτών κατοικιών, 
μη κερδοσκοπικών κατοικιών 
και μονάδων ενταξιακής ζώνης - 
δηλαδή προσιτών κατοικιών σε νέες 
αναπτύξεις - καθώς και ορισμένων 
μονάδων ενοικίασης. 
 
Τα τέλη αυτά πηγαίνουν στους δήμους 
και στη συνέχεια χρησιμοποιούνται 
για την πληρωμή υπηρεσιών για την 
υποστήριξη των νέων κατοικιών, 
όπως οι υποδομές οδοποιίας και 
αποχέτευσης και τα κοινοτικά κέντρα. 
 
Η Ένωση Δήμων του Οντάριο λέει 
ότι οι αλλαγές θα μπορούσαν να 
αφήσουν τους δήμους με έλλειμμα 
5 δισεκατομμυρίων δολαρίων και 
να δουν τους φορολογούμενους να 
πληρώνουν το λογαριασμό - είτε 
με τη μορφή υψηλότερων φόρων 
ακίνητης περιουσίας είτε με περικοπές 
υπηρεσιών - και δεν υπάρχει τίποτα 
στο νομοσχέδιο που να εγγυάται 

Το Οντάριο ψηφίζει νομοσχέδιο 
για τη στέγαση 

εν μέσω επικρίσεων από 
τις πόλεις και τις αρχές προστασίας

τη βελτίωση της οικονομικής 
προσιτότητας των κατοικιών. 
 
Το νομοσχέδιο περιορίζει επίσης 
τους τομείς που οι αρχές προστασίας 
μπορούν να εξετάζουν στις άδειες 
ανάπτυξης, αφαιρώντας παράγοντες 
όπως η ρύπανση και η διατήρηση της 
γης. 
 
Το νομοσχέδιο περνάει καθώς 
οι προτεινόμενες αλλαγές στο 
Greenbelt ξεπροβάλλουν 
 
Εν τω μεταξύ, η κυβέρνηση 
εξακολουθεί να δέχεται δημόσια 
σχόλια σχετικά με τις προτεινόμενες 
τροποποιήσεις του νόμου για την 
Πράσινη Ζώνη, οι οποίες, εάν 

εγκριθούν, θα αφαιρέσουν 7.400 
στρέμματα από την προστατευόμενη 
γη, αλλά θα προσθέσουν επίσης 9.400 
στρέμματα στην Πράσινη Ζώνη σε 
άλλα σημεία, σε μια προσπάθεια να 
χτιστούν τουλάχιστον 50.000 κατοικίες 
στην GTHA. 
 
Ο νόμος Greenbelt Act δημιουργήθηκε 
το 2005 για να προστατεύσει μόνιμα 
τις γεωργικές και περιβαλλοντικά 
ευαίσθητες εκτάσεις στην ευρύτερη 
περιοχή του Χρυσού Πετάλου από την 
ανάπτυξη. 
 
Ο Κλαρκ είχε δηλώσει προηγουμένως 
ότι δεν θα περικόψει την 
προστατευόμενη περιοχή ούτε θα 
προβεί σε ανταλλαγή γης.

Φέτος στείλτε τις ευχές σας 
για τα Χριστούγεννα και 
τον Καινούργιο Χρόνο 
μέσα από τις σελίδες 

της Εβδομάδας

Email: info@greekweeklynews.com 
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Το Κοινοβούλιο του Οντάριο επισκέφτηκε ο Γενικός Πρόξενος 
της Ελλάδας στο Τορόντο κ. Παναγιώτης Αντωνάτος. Είχε μία 
ουσιαστική συζήτηση με τον κ. Πρόεδρο του Κοινοβουλίου, ενώ 
παρέστη και στη διαδικασία των κοινοβουλευτικών ερωτήσεων. 
Είχε επίσης την ευκαιρία να συναντηθεί με τους βουλευτές Effie 
Triantafilopoulos, Aris Babikian και Sheref Sabawy, καθώς και 
με τον Επίτιμο Γενικό Πρόξενο του Λιβάνου κ. Greg Bostajian.

ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΚΕΣ ΣΤΙΓΜΕΣ
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Μέλη του 
παραδοσιακού 
συλλόγου Χανίων “Τα 
Σφακιά” βρέθηαν στον 
Καναδά και φυσικά 
δεν παρέλειψαν να 
επισκεφτούν τον 
Νιαγάρα όπου έστησαν 
χορό κλέβοντας τις 
εντυπώσεις

Η Μικρή Βουλή του Τορόντο

Τον ομογενή Νίκο Νικολαϊδη, που έφυγε από κοντά μας την Πέμπτη 24 Νοεμβρίου, 
αποχαιρέτησαν με ένα ξεχωριστό τρόπο, συγγενείς και φίλοι στο τελευταίο του ταξίδι.΄Ο 
Νίκος ΝικολαΊδης με το μουσικό του ταλέντο, εργάστηκε σε μουσικὁύς χώρους στη 
πόλη του Τορόντο αλλά και σε πολλές πολιτιστικές εκδηλώσεις, φιλανθρωπικών  
οργανισμών και συλλόγων της ομογένειας, όπου πρόσφερε αφιλοκερδώς τον χρόνο 
και το ταλέντο του.
Ξεχωριστή ήταν η στιγμή την π. Παρασκευή στο Heritage Funeral όπου παλιοί φίλοι 
από το γνωστό “Σκονάδικο” του Κέν Κακούλη, έστησαν “μουσική παράσταση” με τους 
ήχους του μπουζουκιού που τόσο αγάπησε ενώ συγκίνηση προκάλεσε το ζεϊμπέκικο 
που χόρεψε η κόρη του για το τελευταίο αντίο στον αγαπημένο της πατέρα. Την 
επόμενη μέρα Σάββατο, η παρέα στο “Σκονάδικο” το κατασκευαστήριο μπουζουκιών 
του Κέν Κακούλη, συγγενείς και φίλους οργάνωσαν μουσική εκδήλωση με τους ήχους 
των μπουζουκιών να συνοδεύουν τον καλό τους φίλο στην τελευταία του κατοικία.
PHOTOS: SPARTAN LEON PHOTOS: GEORGE MANOS

[
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Τη μνήμη του πολιούχου της Σπἀρτης, Οσίου Νίκωνος του ”Μετανοείτε’’, γιόρτασε η 
Παλλακωνική Ομοσπονδία του Οντάριο, την Κυριακή 27 Νοεμβρίου στον Ι.Ν. Αγ. Ιωάννη 
στο Scarborough. Μετά τη Θ. Λειτουργία έγινε αρτοκλασία από τον ιερ. προϊστάμενο π. 
Φίλιππο Φιλίππου και δέηση στη μνήμη των 118 εκτελεσθέντων στο Μονοδένδρι Λακωνίας,  
μια από τις δραματικότερες στιγμές της λακωνικής γης και της ελληνικής ιστορίας.

Αμέσως μετά στην αίθουσα εκδηλώσεων πραγματοποιήθηκε εκδήλωση τιμής και μνήμης. 
Το διοικητικό συμβούλιο με πρόεδρο τον κ. Γιάννη Χριστόπουλο, επίσημοι καλεσμένοι, μέλη 

και φίλοι της Ομοσπονδίας συμμετείχαν 
και παρακολούθησαν τους ομιλητές που 
αναφέρθηκαν στα δραματικά γεγονότα των 
ημερών του Νοεμβρίου 1943.

Έλαβαν μέρος, ο Γενικός πρόξενος 
της Ελλάδας στο Τορόντο κ. Παναγιώτης 
Αντωνάτος με την οικογένειά του, η 
λακωνικής καταγωγής πρόεδρος της 
Ελληνικής Κοινότητας Τορόντο κ. Μπέτυ 
Σκουτάκη και μέλη του διοικητικού 
συμβουλίου, πρόεδροι άλλων συλλόγων 
και  πολλοί άλλοι.

Ομιλίες απηύθυναν: 
Ο πρόεδρος της Ομοσπονδίας κ. Γιάννης 

Χριστόπουλος, τονίζοντας τη μεγάλη 
σημασία της διατήρησης της ιστορικής 
μνήμης, όπως έχει καθιερωθεί και με την 
παγκόμια “Remembrance Day”. 

Ο Γενικός Πρόξενος της Ελλάδας στο 
Τορόντο κ. Παναγιώτης Αντωνάτος ο οποίος 
αναφέρθηκε, στον Όσιο Νίκωνα, τη δύναμη 
της πίστης, της μετάνοιας και της ενάρετης 
ζωής, και με ιδιαίτερη θέρμη στο γεγονός 
της ομαδικής εκτέλεσης των 118 ηρώων 
στο Μονοδένδρι. 

Η πρόεδρος της Ελληνικής Κοινότητας κ. 
Μπέτυ Σκουτάκη.

Την εκδήλωση συντόνισε ο  Λάκωνας 
Πήτερ Μαστοράκος.

Ημέρα τιμής και μνήμης... από την 
Παλλακωνική Ομοσπονδία του Οντάριο

PHOTOS: SPARTAN LEON
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Αν αισθανθήκατε τη γη να σείεται το Σάββατο το βράδυ, 26 Νοεμβρίου στο 
Vaughn, ήταν σεισμός.... Ο σεισμός που προκάλεσε το κρητικό γλέντι, στον 
ετήσιο χορό  “Αρκάδι 2022”, του Συλλόγου Κρητών Τορόντο “Κνωσσός”. 

«Πηγή ζωής ειν’ ο χορός στου χορευτή το σώμα, βάζει  φτερά στα 
πόδια του και δεν πατεί στο χώμα», λέει μια κρητική μαντινάδα. Αυτό 
ακριβώς συνέβη το περ. Σάββατο στο κρητικό γλέντι των Κρητών του 
Τορόντο. 

Οι μουσικοί  Αντώνης και ο Νίκος Ξυλούρης που ήρθαν ειδικά για τον 
εκδήλωση αυτή από την Κρήτη μαζί με τον Γιάννη Σκοτιδάκη από το 
Μόντρεαλ γέμισαν την αίθουσα με ενέργεια και πάθος από τα κρητικά 
τραγούδια και τους ήχους της κρητικής λίρας.  

Η χορευτική ομάδα “Τα Σφακιά” 
απευθείας από τη λεβεντογέννα 
Κρήτη,  έφερε στη πίστα το πάθος 
και την αγάπη της για την παράδοση. 
Και τα παιδιά, η νεολαία του 
συλλόγου,  γέμισαν την πίστα και τις 
καρδιές  όλων με τις χορευτικές τους 
επιδόσεις όλη τη διάρκεια της βραδιάς.   
Μικροί μεγάλοι στη πίστα αφού δεν 
θέλουν και πολύ για να σηκωθούν από τις 
καρέκλες τους οι κρητικοί.

Ήταν μια θαυμάσια οργανωμένη 
εκδήλωση από το Δ.Σ. του Συλλόγου. 
Μια ξεχωριστή εκδήλωση με πολύ κέφι, 
και άφθονο ενθουσιασμό που έδωσε την 
ευκαιρία σε παλιούς και νέους φίλους να 
φάνε μαζί, να πιούνε μαζί, να γελάσουνε 
μαζί και να εκφράσουν τα συναισθήματα 
τους χορεύοντας, όπως πολύ καλά 
γνωρίζουν να κάνουν οι κρητικοί.

Για όσους δεν κατάφεραν να είναι 
στο κρητικό αυτό γλέντι ο Σύλλογος 
υπόσχεται κι άλλες τέτοιες όμορφες 
κρητικές βραδιές στο μέλλον.

Αρκάδι 2022
ΣΥΛΛΟΓΟΣ ΚΡΗΤΩΝ ΤΟΡΟΝΤΟ “ΚΝΩΣΣΟΣ” 
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Για κάθε επισκευή 
του αυτοκινήτου σας 

επισκεφθείτε μας
Δευτέρα – Παρασκευή: 

8:00 π.μ. – 6:00 μ.μ
Σάββατο: 

8:00 π.μ. - 2:00 μ.μ.

GEOrGE VErrOS

Tel: 416-693-1212    Tel: 416-305-0888
402 Main Street, Toronto, Onario M4C 4X8 

(Νorth of Main Subway)

Διασώστρια προσπαθούσε 
να κρατήσει στη ζωή θύμα 

δυστυχήματος
δεν ήξερε πως 

ήταν η κόρη της

Μια Καναδή διασώστρια που 
ανταποκρίθηκε σε τροχαίο δυστύχημα την 
περασμένη εβδομάδα και προσπάθησε για 
να βοηθήσει μια έφηβη που τραυματίστηκε, 
περιθάλπιζε εν αγνοία της την κόρη της.

Όταν η Τζέιμι Έρικσον έφτασε στον τόπο 
του δυστυχήματος σε ένα παγωμένο τμήμα 

του αυτοκινητόδρομου της Αλμπέρτα στις 
15 Νοεμβρίου, βρήκε ένα έφηβο κορίτσι 
με σοβαρά τραύματα που η Έρικσον ήξερε 
ότι ήταν πιθανότατα θανατηφόρα. Λόγω 
της σοβαρότητας των τραυματισμών του 
κοριτσιού, η Έρικσον δεν μπορούσε να την 
αναγνωρίσει, αναφέρει ο Guardian.

Μαζί με τους συναδέλφους της διασώστες 
ήταν οι πρώτοι που έφτασαν στο σημείο του 
σφοδρού τροχαίου. Το όχημα στο οποίο 
επέβαιναν δύο έφηβοι είχε συγκρουστεί με 

φορτηγό.
Η συνοδηγός είχε παγιδευτεί στο 

όχημα, ήταν σε κρίσιμη κατάσταση 
και έπρεπε να την απεγκλωβίσει η 
πυροσβεστική.

Η Έρικσον προσπαθούσε για 
σχεδόν μισή ώρα για να βγάλει το 
κορίτσι από το όχημα και έμεινε μαζί 
της έως ότου η έφηβη μπορούσε να 
μεταφερθεί με αεροπλάνο σε ένα 
κοντινό νοσοκομείο στο Κάλγκαρι.

Όταν η Έρικσον επέστρεψε στο 
σπίτι στο τέλος της βάρδιας της, 
ενημερώθηκε από την αστυνομία 
ότι η 17χρονη κόρη της, Μοντάνα, 
ήταν το θύμα του δυστυχήματος. Την 
ενημέρωσαν ότι τα τραύματα «δεν ήταν 
συμβατά με τη ζωή» και η Μοντάνα 
αφαιρέθηκε από την υποστήριξη ζωής.

«Η ζωή μου άλλαξε για πάντα», 
γράφει. Ήταν η αστυνομία, που την 
ενημέρωσε ότι η κόρη της, Μοντάνα, 
ήταν σε τροχαίο, οπότε έτρεξε στα 
επείγοντα.

«Όταν μπήκε, με φρίκη ανακάλυψε 
ότι το κορίτσι στο πλευρό του οποίου 
είχε σταθεί, κρατώντας το ζωντανό… 
ήταν η ίδια η κόρη της. Η Τζέιμι, δίχως 
να το ξέρει, προσπαθούσε να κρατήσει 

την κόρη της ζωντανή», δήλωσε ο Ρίτσαρντ 
Ριντ, επίσης διασώστης, σε συνέντευξη 
Τύπου.

«Ο πόνος που νιώθω δεν μοιάζει με 
κανέναν άλλο πόνο, είναι απερίγραπτος», 
γράφει στην ανάρτησή της η Έρικσον. «Η 
τραυματίας που ήταν σε κρίσιμη κατάσταση 

την οποία φρόντισα ήταν το ίδιο το αίμα 
μου. Το μοναχοπαίδι μου. Η μικρογραφία 
μου», συνεχίζει.

«Δεν μπορώ παρά να είμαι θυμωμένη για 
τον λίγο χρόνο που μου δόθηκε μαζί της. Τα 
17 χρόνια δεν ήταν αρκετά. Είμαι ευγνώμων 
για αυτά, αλλά αναρωτιέμαι. Τι θα γινόσουν 
κοριτσάκι μου», σημειώνει.

Η Μοντάνα άφησε την τελευταία της πνοή 
στις 18 Νοεμβρίου, τρεις ημέρες μετά το 
τροχαίο.

Η 17χρονη ήταν κολυμβήτρια και 
φοιτήτρια της νομική σχολή. Επίσης ήταν 
δωρήτρια οργάνων και μπόρεσε να δώσει 
«ένα τελευταίο δώρο» σε όσους είχαν 
ανάγκη.

«Μπόρεσε να δωρίσει τα όργανά της 
και από τα όργανά της, δύο από αυτά που 
δωρήθηκαν ήταν σωτήρια», είπε η Έρικσον.

«Είμαστε τόσο χαρούμενοι που το 
κοριτσάκι μας ζει μέσα από άλλους και μετά 
από αυτήν την τραγωδία έσωσε άλλους 
ανθρώπους. Ξέρουμε ότι είναι αυτό που θα 
ήθελε και είμαστε τόσο περήφανοι για αυτήν 
και θα μας λείψει πολύ, πάρα πολύ».

Έφηβος
πυροβόλησε 
και σκότωσε

 τους γονείς του και 
μετά αυτοκτόνησε

με το ίδιο όπλο

Ένας έφηβος πυροβόλησε θανάσιμα τους 
γονείς του μέσα στο σπίτι της οικογένειας 
πριν αυτοκτονήσει.

Οι αστυνομικοί του Γκρέιτερ Σάντμπερι 
που κλήθηκαν στο σπίτι βρήκαν τα πτώματα 
του Μπράιαν Ντεσορμό, 46 ετών, της Ζανέτ 
Ντεσορμό, 43 ετών, και του 17χρονου γιου 
τους Άστον Ντεσορμό. Και οι τρεις πέθαναν 
από τραύματα πυροβολισμών.

«Μέσα από την έρευνα και σε συνεργασία 
με το γραφείο του ιατροδικαστή, 
διαπιστώθηκε ότι ο νεαρός αφαίρεσε τη 
ζωή των γονέων του και στη συνέχεια 
αυτοκτόνησε», ανέφερε δελτίο Τύπου της 
αστυνομικής υπηρεσίας.

Επιπλέον πρόσθεσε ότι «δεν υπήρχαν 
ενδείξεις ότι ο νεαρός είχε διαγνωστεί ή 
νοσηλευόταν για ασθένεια σχετιζόμενη με 
την ψυχική υγεία».

Ο Άστον ήταν φοιτητής στο St. Charles 
College στο Σάντμπερι, ανέφερε το CBC 
News, αλλά και μέλος ενός τοπικού 
συλλόγου πάλης μαζί με τον πατέρα του. Και 
οι δύο είχαν συμμετάσχει στο πρωτάθλημα 
Arm Wrestling Sudbury στις 22 Οκτωβρίου.

«Ο Μπράιαν δεν ήταν μόνο παλαιστής, 
αλλά επίσης φίλος, πρότυπο, δάσκαλος 
και σαν μπαμπάς για πολλούς από τους 
νεότερους παλαιστές», αναφέρεται στην 
ανάρτηση του συλλόγου. «Είχε άγρια 
εξωτερική εμφάνιση, αλλά από κάτω 
ήταν ένας πραγματικά καλός άνθρωπος. 
Ενδιαφερόταν για την οικογένειά του και 
το άθλημα της πάλης... Ήταν καλό μέλος 
της κοινότητας που βοηθούσε όποιον το 
χρειαζόταν».

Ο σύλλογος περιέγραψε την Τζάνετ 
ως αφοσιωμένη μητέρα με «αναμφίβολη 
αγάπη» για τα παιδιά και τον σύζυγό της. 
«Έδωσες στην οικογένειά σου όλο σου το 
είναι... δεν θα μπορούσε κανείς να ζητήσει 
κάτι περισσότερο από μια μητέρα και 

σύζυγο», αναφέρεται στην 
ανάρτηση.

«Άστον, ήσουν η 
επόμενη γενιά των 
μεγάλων της πάλης», 
πρόσθεσε ο σύλλογος. «Το 
πάθος σου ως παιδί και 
έφηβος για το άθλημα είναι 
αυτό που όλοι θέλουμε από 
τους νεότερους παλαιστές 
μας».

Στο GoFundMe 
δημιουργήθηκε μια σελίδα 
ώστε να συγκεντρωθούν 
χρήματα για να βοηθηθεί 
η κόρη του ζευγαριού με τα 
έξοδα κηδείας.

«Η κόρη τους Λι 
Άν, φοιτήτρια στο 
Πανεπιστήμιο Λορεντιάν, 
θα αντιμετωπίσει τώρα το 
δύσκολο έργο να κανονίσει 
την κηδεία εκείνων που 

αγαπούσε περισσότερο», αναφέρει η 
περιγραφή του GoFundMe.

[
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265 Ellesmere Road Scarborough ON M1R 4E4
Απολαυστικές γεύσεις που γλυκαίνουν τη ζωή σας !!!

Στη διάθεση σας και αυθεντικός χαλβάς Φαρσάλων για μοναδικές γεύσεις!!!

Φωτογράφος 
κατέγραψε 
αλλόκοτη 

εικόνα κύματος 
που μοιάζει με 

πρόσωπο!

Ένας φωτογράφος από το Οντάριο 
απαθανάτισε την τέλεια αποτύπωση 
ενός τρομακτικού ανθρώπινου 
προσώπου σε ένα γιγαντιαίο κύμα στη 
λίμνη Έρι.

Ο Cody Evans είναι ενθουσιώδης 
φωτογράφος φύσης και άγριας 
ζωής, που απολαμβάνει τακτικά να 
απαθανατίζει τα φουρτουνιασμένα 
νερά της λίμνης.

Παρατήρησε ότι θα υπήρχαν ισχυροί 
άνεμοι στη λίμνη και κατέβηκε στην όχθη 
της το περασμένο Σαββατοκύριακο, για 

να δει τι θα μπορούσε να απαθανατίσει.
Ο Cody ονόμασε εύστοχα την εικόνα 

“Οργή του Ποσειδώνα”, καθώς μοιάζει 
ακριβώς με τον θεό της θάλασσας 
που βγαίνει από το νερό για να πάρει 
εκδίκηση.

Ο ίδιος ήρθε αντιμέτωπος με πολύ 
χαμηλές θερμοκρασίες, -11C βαθμούς 
Κελσίου για την ακρίβεια, ενώ οι άνεμοι 
ήταν εξίσου ισχυροί. Μάλιστα, μια 
χιονοθύελλα τον καθυστέρησε από το 
να αποτυπώσει τα κύματα.

Το πιο δύσκολο 
μέρος της λήψης 
αυτών των 
φωτογραφιών είναι 
οι πολύ ισχυροί 
άνεμοι και οι 
αμμοθύελλες που 
τους συνοδεύουν, 
σχολίασε ο Cody.

Ευτυχώς, η 
υπομονή του Cody 
α ν τ α μ ε ί φ θ η κ ε 
και τα σύννεφα 
αποχώρησαν για 
περίπου 15 λεπτά.

Ο ήλιος ξεπρόβαλε 
και κατάφερε να τραβήξει μια σειρά από 
φανταστικές λήψεις κυμάτων. Σύμφωνα 
με τον Evan, ορισμένα από τα κύματα 
έφτασαν σε ύψος πάνω από 6 μέτρα.

Παρακολουθούσα το νερό και όταν 
έβλεπα ότι τα κύματα θα συγκρουστούν, 
έβγαζα μια σειρά φωτογραφιών, 
δήλωσε ο Cody στο CTV News

Οι εικόνες τραβήχτηκαν με μια Nikon 
z9 φακό φακό 200-500mm. Προκειμένου 
να παγώσει την κίνηση των κυμάτων, ο 
Cody τράβηξε με ταχύτητα κλείστρου 
1/1250 δευτερόλεπτα.
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ΑΣΠΑΣΙΑ ΚΟΥΡΤΕΣΙΩΤΗ

Η ΣΤΗΛΗ ΑΥΤΗ ΕΙΝΑΙ 
ΠΡΟΣΦΟΡΑ ΤΗΣ 
LEXI WRITERS

Μια λέξη μόνο φτάνει ν’ αλλάξει τα 
πάντα! Ο συνδυασμός των λέξεων 
στον προφορικό ή στο γραπτό 
λόγο μπορεί να γίνει κάτι πολύ 
συνηθισμένο ή ένα εκπληκτικό 
έργο τέχνης. Εμείς στη Lexi Writ-
ers μπορούμε να συνεργαστούμε 
μαζί σας και να δημιουργήσουμε 
ένα αριστούργημα γιατί αγαπάμε 
τις λέξεις. Αναλαμβάνουμε κάθε τι 
που θέλετε να γράψετε, να πείτε, ή 
να μεταφράσετε. Εμπιστευθείτε μας, 
είτε πρόκειται για μια ομιλία σε μια 
σημαντική στιγμή της ζωής και της 
καριέρας σας, μια επαγγελματική 
επιστολή ή το βιογραφικό σας.
Επικοινωνήστε μαζί μας στο 
lexiwriters@gmail.com

LEXIWRITERS

Κοινωνικές αναταραχές και 
σφοδρές συγκρούσεις στην Κίνα

Πέθαναν από την 
πυρκαγιά γιατί δεν 
πρόλαβαν να βγουν 
από το κλειδωμένο 
κτίριο λόγω lockdown
Η καθυστερημένη ανταπόκριση έκτακτης 
ανάγκης σε μια φονική πυρκαγιά 
πυροδότησε διαμαρτυρίες που ζητούν τον 
τερματισμό των πολύμηνων αποκλεισμών 
στη Σιντζιάνγκ, μια αυστηρά ελεγχόμενη 
περιοχή της βορειοδυτικής Κίνας. Η 
πυρκαγιά και ο θάνατος δέκα ανθρώπων 
ήταν η σταγόνα που ξεχείλισε το ποτήρι και 
προκάλεσε πανεθνική κατακραυγή καθώς 
οι πολίτες έκριναν ότι αν δεν υπήρχαν τα 
μέτρα και το κτίριο δεν ήταν κλειδωμένο 
στην είσοδο, οι άνθρωποι θα είχαν σωθεί.

Το βράδυ της περασμένης Παρασκευής, 
χιλιάδες πολίτες κρατώντας την εθνική 
σημαία της Κίνας συγκεντρώθηκαν έξω 
από ένα κυβερνητικό κτίριο φωνάζοντας 
για την άρση των αποκλεισμών, σύμφωνα 
με βίντεο που κυκλοφόρησαν ευρέως στα 
μέσα κοινωνικής δικτύωσης. Οι πολίτες 
διαδήλωσαν ενάντια στους περιορισμούς 
που επιβάλλει η πολιτική “μηδενικών 
κρουσμάτων” της Κίνας φωνάζοντας 
«Σταματήστε το lockdown!», και 
απαγγέλλοντας τον στίχο από τον εθνικό 
ύμνο της Κίνας, που λέει «Εγερθείτε όσοι 
δεν θέλετε να είστε σκλάβοι».

Κινέζοι αξιωματούχοι δήλωσαν ότι οι φλόγες 
κατέκλυσαν το βράδυ της περασμενης 
Πέμπτης τους επάνω ορόφους μιας 
πολυκατοικίας στο κέντρο του Ουρουμτσί, 
της πρωτεύουσας της Σιντζιάνγκ, με 
αποτέλεσμα να πεθάνουν 10 άνθρωποι, 

μεταξύ των οποίων τρία παιδιά, ενώ εννέα 
μεταφέρθηκαν στο νοσοκομείο λόγω 
εισπνοής καπνού. Σύμφωνα με μια πρώτη 
έρευνα, η πυρκαγιά προκλήθηκε από την 
ανάφλεξη μιας

πρίζας σε υπνοδωμάτιο ενός από τα 
διαμερίσματα. Βίντεο που ανέβηκαν 
σε κινεζικές πλατφόρμες κοινωνικής 
δικτύωσης έδειχναν πυροσβεστικά οχήματα 
σταθμευμένα σε απόσταση από το κτίριο, τα 
οποία ψέκαζαν νερό που όμως δεν έφτανε 
τις φλόγες, με αποτέλεσμα ορισμένοι να 
αναρωτηθούν αν οι πανδημικοί περιορισμοί 
στις μετακινήσεις εμπόδισαν τα οχήματα να 
πλησιάσουν ή να φτάσουν αρκετά γρήγορα.

Ο δήμαρχος της πόλης ζήτησε συγγνώμη 
και υποσχέθηκε έρευνα για τα αίτια της 
πυρκαγιάς σε συνέντευξη Τύπου το βράδυ 
της Παρασκευής. Ο επικεφαλής της 
πυροσβεστικής υπηρεσίας διάσωσης, Li 
Wensheng, αρνήθηκε ότι οι περιορισμοί του 
κορονωϊού εμπόδισαν την αντίδραση της 
πυροσβεστικής, κατηγορώντας αντ’ αυτού 
μια στενή λωρίδα γεμάτη από σταθμευμένα 
αυτοκίνητα, τα οποία όπως είπε «εμπόδισαν 
την πρόσβαση των πυροσβεστικών 
οχημάτων και η ικανότητα ορισμένων 
κατοίκων να διασωθούν ήταν πολύ αδύναμη 
... και δεν κατάφεραν να διαφύγουν», δήλωσε 
ο Li. Αμφισβήτησε επίσης τους ισχυρισμούς 
που διατυπώθηκαν στο διαδίκτυο ότι δεν 
επιτράπηκε στους κατοίκους να φύγουν ή 
ότι οι πόρτες διαφυγής από την πυρκαγιά 
ήταν κλειδωμένες.

Η επίσημη αντίδραση πυροδότησε 
μόνο οργή στο διαδίκτυο, με πολλούς 
να συνεχίζουν να κατηγορούν την 
αυστηρή πολιτική της κυβέρνησης για την 
απαγόρευση της κυκλοφορίας. Οι επικριτές 
είπαν ότι ήταν ανάρμοστο για τις αρχές να 
μεταθέσουν την ευθύνη στα θύματα και 
υποστήριξαν ότι οι κανόνες καραντίνας 

προκάλεσαν την εγκατάλειψη οχημάτων 
στο δρόμο.

Οι εξεγέρσεις έχουν φθάσει μέχρι το Πεκίνο 
σύμφωνα με χρήστες του διαδικτύου που 
έχουν αναρτήσει βίντεο με κατοίκους της 
πρωτεύουσας και άλλες μεγάλες πόλεις, να 
συγκρούονται με τοπικούς αξιωματούχους 
για τα μέτρα αποκλεισμού. Εν τω μεταξύ 
βίαιες συγκρούσεις μεταξύ της αστυνομίας 
και των εργαζομένων είχαν προκληθεί 
επίσης μια μέρα πριν τη φονική πυρκαγιά 
στην κεντρική πόλη Ζενγκτσόου, επειδή 
οι εργαζόμενοι στο εργοστάσιο της Fox-
conn (το μεγαλύτερο εργοστάσιο iPhone 
στον κόσμο) είχαν εξοργισθεί με τους 
αποκλεισμούς και «την μη τήρηση των όρων 
της σύμβασης από τον κατασκευαστή». Η 
πυρκαγιά στο Ουρούμτσι δεν ήταν η μόνη 
τραγωδία που συνέβη λόγω των μέτρων 
που επιβάλει η κινεζική κυβέρνηση. Τον 
περασμένο Σεπτέμβριο είχε συμβεί ακόμα 
ένα δυστύχημα με λεωφορείο, στο οποίο 
27 άνθρωποι έχασαν τη ζωή τους, καθώς 
μεταφέρονταν σε κέντρο καραντίνας. Τον 
περασμένο Απρίλιο, ένα ξαφνικό λοκντάον 
στη Σαγκάη, την πολυπληθέστερη πόλη της 
Κίνας, προκάλεσε διάφορες διαμαρτυρίες. 
Αναφορές κάνουν λόγο για αυτοκτονίες 
και θανάτους που σχετίζονται με τους 
περιορισμούς, συμπεριλαμβανομένου ενός 
3χρονου παιδιού που πέθανε, αφού οι 
γονείς του δεν μπόρεσαν να το μεταφέρουν 
σε νοσοκομείο.

Σε ένα σχόλιο που αναδημοσιεύτηκε στο 
διαδίκτυο, ένας χρήστης έγραψε: “Ήμουν 
αυτός που πήδηξε από το κτίριο, ήμουν 
αυτός στο αναποδογυρισμένο λεωφορείο, 
ήμουν αυτός που έφυγε από τη Foxconn με 
τα πόδια, ήμουν αυτός που πάγωσε μέχρι 
θανάτου στο δρόμο, ήμουν αυτός που δεν 
είχε εισόδημα για μήνες και δεν μπορούσε 
να αντέξει οικονομικά ένα ψωμάκι και ήμουν 
αυτός που πέθανε στη φωτιά. Ακόμα κι αν 
κανένας από αυτούς δεν ήμουν εγώ, την 
επόμενη φορά θα μπορούσα κάλλιστα να 
είμαι εγώ”.

Οι κινητοποιήσεις των πολιτών απέτρεψαν 
lockdown που είχε προγραμματιστεί 
για ένα ακόμα συγκρότημα κατοικιών 
την περασμένη Παρασκευή. Οι κάτοικοι 
του συγκροτήματος διαμαρτυρήθηκαν 
στον τοπικό κυβερνήτη και τον έπεισαν 
να το ακυρώσει, μόλις αντιλήφθηκαν 

ότι επρόκειτο να τους «κλειδώσουν» 
κυβερνητικοί υπάλληλοι που είχαν ξεκινήσει 
να τοποθετούν φράγματα στις εισόδους. 
Μέχρι το βράδυ του περασμένου Σαββάτου, 
τουλάχιστον δέκα άλλα συγκροτήματα 
πέτυχαν άρση των lockdown πριν από την 
ανακοινωθείσα ημερομηνία λήξης, χάρη 
στις αντιδράσεις των πολιτών, σύμφωνα με 
υπολογισμό του πρακτορείου Reuters, το 
οποίο βασίστηκε σε αναρτήσεις χρηστών 
στα μέσα κοινωνικής δικτύωσης.

Σημειώνεται ότι η Κίνα που επιμένει 
στην πολιτική για «μηδενικά κρούσματα 
κωρονοϊού» και επιβάλλει εκτεταμένα lock-
down και περιορισμούς στις μετακινήσεις 
και τις επιχειρήσεις, έχει επικριθεί από 
τα Ηνωμένα Έθνη από τον περασμένο 
Αύγουστο για παραβιάσεις των ανθρωπίνων 
δικαιωμάτων που ενδέχεται να συνιστούν 
εγκλήματα κατά της ανθρωπότητας.

Photo BBC

Επένδυτικό Ακίνητο Μοναδικής Αξίας 

Φανταστικό παραθαλάσσιο ακίνητο, ιδανικό για λάτρεις της θάλασσας ή επενδυτές, σε μια 
μαγευτική και καταπράσινη περιοχή της Εύβοιας, διατίθεται στην τιμή του 1.280.000 ευρώ. 
Το οικοδόμημα με εμβαδόν 340 τ.μ. είναι χτισμένο μπροστά στη θάλασσα σε τρία επίπεδα, σε 
οικόπεδο 600 τ.μ. και διαθέτει 6 υπνοδωμάτια, 5 w/c, τρεις ευρύχωρες κουζίνες καθώς και ενιαίους 
χώρους που συμπεριλαμβάνουν σαλόνι, καθιστικό με τζάκι και μπαρ. Οι εξωτερικοί του χώροι 
αποτελούνται από βεράντες, χτιστό φούρνο για μπάρμπεκιου και μια μοναδική προβλήτα 200 τ.μ.  
Στην τιμή συμπεριλαμβάνεται κτήμα ενός στρέματος με γεώτρηση, όπου μπορούν να οικοδομηθούν 
110 τ.μ.  Η περιοχή αναβαθμιζεται συνεχώς με τεράστιες επενδύσεις για ξενοδοχειακές μονάδες.  
Οι σοβαρά ενδιαφερόμενοι μπορείτε να στείλετε μήνυμα για περισσότερα στοιχεία με την ένδειξη 
"investment", στην ηλεκτρονική διεύθυνση aspasia22@live.com ή να τηλεφωνήσετε στο +30 6907929711 
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Αρκούν δύο λεπτά έντονης σωματικής 
άσκησης τη μέρα ή 15 λεπτά την εβδομάδα 
για να μειωθεί ο κίνδυνος πρόωρου 
θανάτου, δείχνει μια νέα αυστραλιανή 
επιστημονική μελέτη.

Οι ερευνητές, με επικεφαλής τον δρ 
Μάθιου Αχμάντι του Πανεπιστημίου 
του Σίδνεϊ, οι οποίοι έκαναν τη σχετική 
δημοσίευση στο περιοδικό «European 
Heart Journal» της Ευρωπαϊκής Εταιρείας 
Καρδιολογίας, μελέτησαν σχεδόν 72.000 
ενήλικες χωρίς καρδιαγγειακή νόσο ή 
καρκίνο, με μέση ηλικία 62,5 ετών, οι οποίοι 
παρακολουθήθηκαν σε βάθος περίπου 
επταετίας.

Διαπιστώθηκε ότι ο κίνδυνος θανάτου 
μέσα στην επόμενα πέντε χρόνια ήταν 
4% για όσους δεν έκαναν καθόλου έντονη 
σωματική άσκηση/δραστηριότητα, 2% για 
όσους έκαναν τέτοια άσκηση συνολικά για 
λιγότερο από 10 λεπτά μέσα στην εβδομάδα 
και μόνο 1% για εκείνους που έκαναν πάνω 
από 60 λεπτά έντονης άσκησης.

Σε σχέση με μόνο δύο λεπτά έντονης 
εβδομαδιαίας άσκησης, τα 15 λεπτά 
σχετίζονταν με 18% μικρότερο κίνδυνο 
πρόωρου θανάτου και 15% μικρότερη 
πιθανότητα καρδιαγγειακής νόσου, ενώ τα 
12 λεπτά με κατά 17% μειωμένο κίνδυνο 
καρκίνου. Τα 53 λεπτά εβδομαδιαίως 
σχετίζονταν με 36% μικρότερο κίνδυνο 
θανάτου από οποιαδήποτε αιτία.

Η μεγαλύτερη συχνότητα σύντομων αλλά 
έντονων διαστημάτων άσκησης (δύο λεπτά 
κατά μέσο όρο τέσσερις φορές ημερησίως) 
σχετίζονταν με 27% μικρότερη πιθανότητα 
θανάτου. Δέκα τέτοια δίλεπτα μέσα στην 
εβδομάδα σχετίζονταν με 16% μικρότερη 
πιθανότητα καρδιαγγειακής νόσου και 17% 
καρκίνου.

«Τα ευρήματα δείχνουν ότι όσο συχνότερα 
κάνει κάποιος σύντομες “δόσεις” έντονης 

δραστηριότητας μέσα στην εβδομάδα, τόσο 
μπορεί να ελπίζει ότι θα ζήσει περισσότερο. 
Δεδομένου ότι η έλλειψη χρόνου είναι το 
συχνότερα αναφερόμενο εμπόδιο για μια 
τακτική σωματική άσκηση, η συσσώρευση 
μικρότερων σποραδικών αλλά έντονων 
διαστημάτων άσκησης στη διάρκεια της 
μέρας μπορεί να αποτελέσει μια ελκυστική 
εναλλακτική επιλογή για τους πολυάσχολους 
ανθρώπους», δήλωσε ο δρ Αχμάντι.

Μια δεύτερη μελέτη στο ίδιο ιατρικό 
περιοδικό επιβεβαίωσε ότι, για μια 
δεδομένη διάρκεια άσκησης, όσο αυξάνεται 
η έντασή της, τόσο μειώνεται η πιθανότητα 
καρδιαγγειακής νόσου. Η έρευνα αφορούσε 

88.412 ενήλικες χωρίς καρδιαγγειακά 
προβλήματα, με μέση ηλικία 62 ετών, οι 
οποίοι παρακολουθήθηκαν σε βάθος επτά 
ετών. Διαπιστώθηκε ότι η πιθανότητα 
διάγνωσης καρδιαγγειακής νόσου ήταν 
14% μικρότερη, όταν η άσκηση μέτριας έως 
μεγάλης έντασης αφορούσε το 20% του 
συνολικού χρόνου άσκησης, σε σχέση με 
το 10%.

«Η μελέτη μας δείχνει ότι δεν είναι μόνο 
η ποσότητα της άσκησης, αλλά επίσης 
η έντασή της, που είναι σημαντική για 
την καρδιαγγειακή υγεία», ανέφερε ο 
επικεφαλής ερευνητής δρ Πάντι Ντέμπσεϊ 
των βρετανικών πανεπιστημίων του 

Κέιμπριτζ και του Λέστερ. «Η αύξηση 
του συνολικού όγκου της σωματικής 
δραστηριότητας δεν είναι ο μοναδικός 
τρόπος για να μειώσει κανείς την πιθανότητα 
εμφάνισης καρδιαγγειακής νόσου. Η αύξηση 
της έντασής της είναι επίσης ιδιαίτερα 
σημαντική, ενώ αν αυξηθούν και τα δύο – η 
ποσότητα και η ένταση – θα είναι το ιδανικό. 
Σε κάθε περίπτωση, είναι καλό για την υγεία 
της καρδιάς να αυξήσει κάποιος την ένταση 
των διαφόρων δραστηριοτήτων του, όπως 
είναι π.χ. η επιτάχυνση του βηματισμού 
στην καθημερινή διαδρομή έως τη στάση 
του λεωφορείου ή η ολοκλήρωση των 
εργασιών του νοικοκυριού πιο γρήγορα», 
πρόσθεσε.

Μόνο 15 
λεπτά έντονης 
σωματικής 
άσκησης την 
εβδομάδα 
μειώνουν 
τον κίνδυνο 
πρόωρου 
θανάτου
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π. Λίβυος
ΚΑΛΑ ΝΕΑ

Μη ρωτάς για το 
νόημα της ζωής, η ίδια 
είναι το νόημα. 

Ο ίδιος είσαι το 
νόημα. Το νόημα 
βρίσκεται στο οτι 
υπάρχεις, ότι είσαι εδώ, 
ότι ο Θεός θέλησε πριν 
καν δημιουργήσει τον σύμπαν να υπάρξεις στην 
ζωή. Νιώσε το μην το αναλύεις. Με την καρδιά όχι 
με το νου. 

Ευχαρίστησε γι αυτό το δώρο, τώρα όχι αύριο 
νιώσε ευγνομωσύνη κι ας μην είναι όλα τέλεια. 
Βγες έξω, πάρε ανάσες ευχαριστίας. Περπάτα, 
κοίταξε, άκουσε, αισθάνσου, νιώσε τον αέρα, το 
σκοτάδι τον ήλιο, το νερό, την γη, συνδέσου με 

το κέντρο σου, 
φύγε από του νου 
κατέβα στην καρδιά 
και το σώμα. Γίνε 
άνθρωπος, νιώσε 
τον Θεό μέσα σου. 

Πάψε να χάνεσαι 
στο όλα ή τίποτα, 
στο καλά ή κακά, 
αμαρτωλά ή άγια, 
μαύρο ή άσπρο. Δεν 
υπάρχουν αυτές οι 
πραγματικότητες. 
Στην ζωή η αρμονία 
δεν έρχεται από 
κλειστά συστήματα 

αλλά αρμονικές συνθέσεις των αντιθέτων. 
Όλα είναι χάλια μόνο στο νου σου, για τον Θεό 

όλα είναι σε αρμονία. Κι αυτό που ονομάζεις χάλια 
είναι μια άλλη μορφή ευλογίας κι εκείνο που λες 
αποτυχία είναι ο δρόμος της αυριανής επιτυχίας. 

Στάσου όρθιος, μην σκύβεις, μη καμπουριάζεις, 
μην μιζεριάζεις. 

Δώσε την σωστή στάση στο κορμί σου για να 
βρεθεί στην σωστή κατάσταση η ψυχή σου. Κάθε 
στάση είναι κατάσταση. 

Ξύπνα το πρωί κι άφησε ένα χαμόγελο να 
απλωθεί στο πρόσωπο σου κι ας μην το νιώθεις 
απόλυτα. Κάνε το άσκηση. 

Χτίσε ευλογημένες συνήθειες. 
Πες ένα “δόξα τω Θεω’, κι ας μην είναι όλα 

τέλεια. Γιατί δηλαδή εάν πεις ότι είναι χάλια κι 
αρχίσεις την γκρίνια τι θα αλλάξει; Θες να μάθεις; 
Θα γίνουν ακόμη πιο χάλια. 

Θες να σκάψεις κι άλλο την κόλαση σου ή να 
φυτέψεις ένα λουλούδι αρχίζοντας να φτιάχνεις το 
κήπο του παραδείσου σου; 

Για ρώτησε εκείνους που τα βάσανα τους τα 
αντιμετώπισαν με γκρίνια να σου πουν τι κέρδισαν; 
Θες να μάθεις; Τα πράγματα έγιναν απείρως 
χειρότερα. 

Ρώτησε τώρα κι εκείνους που πήραν την 
απόφαση παρά τα βάσανα τους να πουν “τέρμα 
η μιζέρια, θα ζήσω όσο κι όπως μπορώ με την 
βοήθεια του Θεού” για ρώτησε τους να δεις τι έγινε 
από την στιγμή που το είπαν; Γέμισε χάρες και 
χαρές η ζωή τους. 

Το ξέρω ότι ίσως ακούγετε μαγικό ή 
απλουστευμένο. Όμως δεν είναι ούτε το ένα τούτο 
το άλλο. Είναι πραγματικότητα, όταν καταλάβεις ότι 
στο βάθος των πραγμάτων οι σκέψεις, οι λογισμοί, 
οι βαθιές πεποιθήσεις και ψυχικές αντιλήψεις μας 
διαμορφώνουν την πραγματικότητα μας. 

Μέσα από την ευγνωμοσύνη δεν θα 
εξαφανιστούν τα προβλήματα σου αλλά δεν 
θα καθορίζουν απόλυτα την ζωή σου. Δεν θα 
δεσμεύουν το γέλιο σου, δεν θα καθορίζουν την 
χαρά σου, δεν θα ακυρώνουν την πορεία της ζωής 
σου. 

Στην ζωή αυτή υπάρχουν δυο επιλογές. Η θα 
γίνεις θύμα ή ήρωας. 

Επέλεξε να γίνεις ο ήρωας σου. Να σταθείς 
πάνω από τις πληγές σου. Να γίνεις γνήσιος 
απογόνων όλων εκείνων των ηρώων και αγίων 
που τα κατάφεραν. Μην φοβάσαι είσαι απόγονος 
εκείνον που τα κατάφεραν και μπορείς να τα 
καταφέρεις. 

π. Λίβυος
ΚΑΛΑ ΝΕΑ

Τρισδιάστατη 
απεικόνιση των 

Πρεσπών παρουσιάζει 
τον φυσικό και ιστορικό 

πλούτο της περιοχής
Ένα ταξίδι γεμάτο γεύσεις και εικόνες, με πλοηγό την 

ιστορία, τη φύση και τον πολιτισμό, προσφέρει η Ένωση 
Τουριστικών και συναφών Δραστηριοτήτων του δήμου 
Πρεσπών, που συμμετέχει στη Διεθνή Έκθεση Τουρισμού 
Ρhiloxenia 2022, που ανοίγει απόψε τις πύλες της στη ΔΕΘ.

Οι πλούσιες καλλιέργειες με τα φημισμένα φασόλια του 
τόπου, το γαλήνιο τοπίο της λίμνης, τα ηλιακά σκάφη, τα 
μνημεία, η ζεστή φιλοξενία σε όμορφα καταλύματα, αλλά και 
διάφορα extreme sports συνθέτουν το τοπίο σε μια από τις 
ομορφότερες γωνιές της χώρας, στην οποία οι επισκέπτες 
της Philoxenia θα έχουν τη δυνατότητα να «ταξιδέψουν» 
μέσα από μια ψηφιακή αποτύπωσή της.

«Ο δήμος μας δημιούργησε την τρισδιάστατη απεικόνιση 
των σημαντικότερων αξιοθέατων της Πρέσπας, κάνοντας 
την αρχή με τη Βασιλική του Αγίου Αχιλλείου, στο ομώνυμο 
νησί. Επιστήμονες με γνώση στην τεχνολογία έκαναν πλήρη 
αποτύπωση πάνω στα ερείπια της υφιστάμενης Βασιλικής 
του Αγίου και δημιούργησαν το πώς θα μπορούσε να είναι 
σήμερα, ενώ μετρά χίλια χρόνια ζωής. Παράλληλα υπάρχει 
και μια άλλη τρισδιάστατη απεικόνιση, αυτή της σπηλιάς 
που χρησιμοποιούνταν στον εμφύλιο και χωρούσε περίπου 
250 κρεβάτια ασθενών. Αυτή αποτυπώθηκε ψηφιακά 
ξανά και μπορεί κάποιος να δει πώς ακριβώς λειτούργησε 
τότε», εξήγησε, μιλώντας στον ραδιοφωνικό σταθμό 
του Αθηναϊκού/Μακεδονικού Πρακτορείου Ειδήσεων 
«Πρακτορείο 104,9 FM», ο πρόεδρος της Ένωσης 
Τουριστικών και Συναφών Δραστηριοτήτων του δήμου 
Πρεσπών Στράτος Βασιλόπουλος.

Οι διοργανωτές φιλοδοξούν να πραγματοποιήσουν 
συναντήσεις με φορείς που θα προσελκύουν τουρίστες από 
όλον τον κόσμο και θα κάνουν γνωστές τις ομορφιές του 
τόπου τους σε ανθρώπους που δεν γνωρίζουν την ιστορία, 
τον πολιτισμό και τη γαστρονομία της περιοχής.

«Η ένωσή μας, παρά το γεγονός ότι ιδρύθηκε πριν 
από μόλις ενάμιση χρόνο, προσπαθεί με κάθε τρόπο να 
προβάλει τα αναρίθμητα προϊόντα της περιοχής. Εμείς 

λέμε πως προσφέρουμε φιλοξενία, είμαστε εραστές της 
φιλοξενίας και στόχος μας είναι να προβάλουμε σε όλα τα 
μήκη και πλάτη της γης τα μυστικά του τόπου μας. Από το 
Λέστερ της Αγγλίας, όπου ήδη έχουμε κάνει επαφές πριν 
από λίγο καιρό, όπως και στο Παρίσι, τώρα με την ευκαιρία 
της έκθεσης στη Θεσσαλονίκη, έχουμε κανονισμένες 
επιχειρηματικές συναντήσεις με τουριστικά γραφεία από 
όλον τον κόσμο ώστε να ενημερώσουμε για τις δυνατότητες 
που προσφέρουν οι Πρέσπες. Πρέπει να μάθουν όλοι ότι 
εκτός από ήλιο και θάλασσα, υπάρχει και η άλλη Ελλάδα, 
αυτή που κρύβει έναν επίγειο παράδεισο, και οι Πρέσπες 
μας είναι ένα κομμάτι της γης γεμάτο με χιλιάδες χρώματα, 
αρώματα και ομορφιές», σημειώνει ο κ. Βασιλόπουλος.

Η εκδήλωση, με τίτλο «Discover Prespa- Ένα διαχρονικό 
ταξίδι στην Ιστορία, τη φύση και τις γεύσεις», θα 
πραγματοποιηθεί στο περίπτερο 15 της ΔΕΘ (Περιφέρεια 
Δυτικής Μακεδονίας) και γίνεται σε συνεργασία τόσο με 
τον δήμο Πρεσπών καθώς και με τους δήμους Φλώρινας 
και Αμύνταιου και την υποστήριξη της Αντιπεριφέρειας 
Φλώρινας.

Πηγή: ΑΠΕ-ΜΠΕ

Οι επιστήμονες με τη 
μεγαλύτερη διεθνή 

απήχηση φέτος
Οι ΗΠΑ είχαν 

και φέτος τους 
π ε ρ ι σ σ ότ ε ρ ο υ ς 
ερευνητές με 
διεθνή απήχηση, 
σύμφωνα με τη 
λίστα «Highly Cited 
Researchers».
Σε αυτή τη λίστα 

περιλαμβάνονται 
συνολικά 6.938 
ερευνητές, από 69 
χώρες, οι οποίοι 
ταξινομήθηκαν με 
βάση το πόσες φορές άλλοι επιστήμονες παραπέμπουν σε 
δημοσιεύσεις τους.
Ο κατάλογος αντλεί στοιχεία από τη βάση δεδομένων 

Web of Science, τα οποία αναλύθηκαν από ειδικούς του 
Ινστιτούτου Επιστημονικής Πληροφόρησης της Clarivate.
Συνολικά 2.764 Αμερικανοί ερευνητές- το 38,3% του 

συνόλου- έχουν συμπεριληφθεί στη φετινή λίστα, ποσοστό 
μικρότερο κατά 5% σε σύγκριση με το 2018 (43,3%). Στη 
δεύτερη θέση βρίσκεται η Κίνα, με 1.169 ερευνητές με 
μεγάλη διεθνή απήχηση (16,2% από 7,9% το 2018).
Ακολουθούν η Βρετανία με 579 ερευνητές (8%), η Γερμανία 

με 369 (5,1%), η Αυστραλία με 337 (4,7%), ο Καναδάς με 
226 (3,1%), η Ολλανδία με 210 (2,9%), η Γαλλία με 134 
(1,9%) και η Ελβετία με 112 (1,6%).
Σε ό,τι αφορά τους φορείς, το πανεπιστήμιο Χάρβαρντ είναι 

στην κορυφή με 233 ερευνητές που έχουν διεθνή απήχηση. 
Ακολουθούν η Κινεζική Ακαδημία Επιστημών (228), το 
πανεπιστήμιο Στάνφορντ (126), τα Εθνικά Ινστιτούτα Υγείας 
των ΗΠΑ (113), το κινεζικό πανεπιστήμιο Τσινγκχούα (73), 
το ΜΙΤ (71) και ο γερμανικός επιστημονικός οργανισμός 
Μαξ Πλανκ (67).
Από ελληνικής πλευράς, στον κατάλογο περιλαμβάνονται- 

κατά σειρά- οι Γεώργιος Δαΐκος (ΕΚΠΑ), Θεόδωρος 
Δαλαμάγκας (Ερευνητικό Κέντρο Αθηνά), Μελέτιος-
Αθανάσιος Δημόπουλος (πρύτανης ΕΚΠΑ), Γεράσιμος 
Φιλιππάτος (ΕΚΠΑ), Γεώργιος Γεωργακίλας (πανεπιστήμιο 
Θεσσαλίας), Γεώργιος Καραγιαννίδης (ΑΠΘ), Νίκος 
Καραμάνος (πανεπιστήμιο Πατρών), Γεώργιος Κύζας 
(Διεθνές Πανεπιστήμιο Ελλάδας), Κωνσταντίνος Στούμπος 
(πανεπιστήμιο Κρήτης), Θανάσης Βεργούλης (ΕΜΠ) και 
Γιάννης Βόντας (Γεωπονικό Πανεπιστήμιο Αθηνών).
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H σημασία 
της φιλίας 

για τον 
Αριστοτέλη
Ο Αριστοτέλης ήταν ο φιλόσοφος 

που μίλησε και ανέλυσε την σημασία 
των φίλων στη ζωή μας όσο κανένας 
άλλος. Η φιλία για τον Αριστοτέλη 
αποτελεί βασικό παράγοντα στην 
πορεία του ανθρώπου για να γίνει το 
άτομο ευτυχισμένο. Τη χαρακτηρίζει ως 
ύψιστο αγαθό και τη θεωρεί απαραίτητη 
προϋπόθεση όχι μόνο για τα άτομα, 
αλλά και για ολόκληρη την πολιτεία 
καθώς συμβάλει και στη διατήρηση της 
δικαιοσύνης. Χάρη σε αυτήν επικρατεί 
αρμονία στις σχέσεις των πολιτών, 
σχετικά με ζητήματα τα οποία αφορούν 
στην ομαλή λειτουργία της πόλης. Ο 
φιλόσοφος ταξινομεί τη φιλία σε τρία 
είδη. Το πρώτο είδος φιλίας, έχει σκοπό 
το όφελος, το δεύτερο την ευχαρίστηση 
και το τρίτο είδος το ονομάζει “τέλεια 
φιλία”. Ας τα δούμε λοιπόν αναλυτικά.

Είδη Φιλίας

Σύμφωνα με τον Αριστοτέλη οι 
άνθρωποι συνάπτουν σχέσεις, είτε 
για να ικανοποιήσουν δικά τους 
συμφέροντα, είτε απλώς για προσωπική 
τους ευχαρίστηση, στις περιπτώσεις 
αυτές το άτομο χρησιμοποιείται ως μέσο 
απλά και μόνο για την εξυπηρέτηση 
αναγκών. Αυτός είναι και ο λόγος που 
αυτές οι φιλίες είναι παροδικές, εφόσον 
διαλύονται όταν παύει ο ένας να είναι 
χρήσιμος στον άλλον. Αυτός είναι και ο 
λόγος που εμφανίζονται διενέξεις στις 
φιλίες, αφού σε αυτές τις περιπτώσεις 
ο ένας, αναμένει από τον άλλον 
περισσότερα από όσα μπορεί και 
θέλει να του δώσει. Στις περισσότερες 
ανθρώπινες σχέσεις παρατηρούμε ότι 
οι ευεργέτες αγαπούν τους αποδέκτες 
της ευεργεσίας τους περισσότερο από 
το αντίστροφο. Όμως σε όλα τα είδη 
φιλίας, τονίζει ο Αριστοτέλης, ο βαθμός 
της αγάπης και της προσφοράς θα 
πρέπει να είναι ανάλογος, ώστε να 
μπορέσει να υπάρξει ισότητα στη 
σχέση.

Η “τέλεια φιλία” ξεχωρίζει από τις 
υπόλοιπες καθώς είναι η μόνη η οποία 
ταυτίζεται με την αρετή. Μπορεί να 
παραμείνει μόνιμη και ουσιαστική 
διότι δημιουργείται μέσα από την 
συναναστροφή και την οικειότητα και 
χαρακτηρίζεται από ανιδιοτέλεια και 
εμπιστοσύνη. Στην φιλία αυτή, το άτομο 
αμοιβαία επιθυμεί το ένα, το καλό του 
άλλου, χωρίς να περιμένει κάποιο 
όφελος από αυτό. Τέτοιου είδους φιλία 
επισημαίνει ο Αριστοτέλης, εντοπίζεται 
στους ενάρετους ανθρώπους και 
χαρακτηρίζεται από την ομοιότητα και 
την ισότητα. Στην τέλεια φιλία το άτομο 
επιθυμεί για το φίλο του εκείνο που 
επιθυμεί για τον ίδιο του τον εαυτό. Η 
σχέση χαρακτηρίζεται από αμοιβαία 
συναισθήματα και ο καθένας προσφέρει 
κάτι καλό στον άλλον. Ορίζεται 
επομένως ως “τέλεια” γιατί διαθέτει 
το “ωφέλιμο”. Όταν αγαπάμε κάποιον 
επιθυμούμε να είναι ενάρετος-καλός, 

επομένως η τέλεια φιλία οδηγεί στην 
αρετή και την ευδαιμονία. Η αληθινή 
φιλία, πρόκειται για μια διαδικασία 
αποστασιοποίησης του “εγώ” και 
επικέντρωσης στο συνάνθρωπό μας. 
Αυτή είναι και η αληθινή ουσία της φιλίας 
και αποτελεί δείγμα ηθικής τελειότητας, 
καθώς το άτομο αποστασιοποιείται από 
τον εγωκεντρισμό του και στρέφεται 
προς το άλλο πρόσωπο. Επιζητά για 
το φίλο του, εκείνο που επιθυμεί για τον 
ίδιο του τον εαυτό.

Φιλία Και Κοινωνία

Σύμφωνα με τον Αριστοτέλη ο 
φιλικός δεσμός συνδέεται άρρητα με 
την συμβίωση και με τη διατήρηση της 
αρμονίας των κοινωνικών σχέσεων. 
Οι ισορροπημένες κοινωνικές σχέσεις 
μέσα στην πολιτεία συνθέτουν για 
αυτόν το κυριότερο αγαθό για τη ευζωία. 
Παρατηρούμε λοιπόν τη διαχρονικότητα 
του Αριστοτέλη γιατί ακόμα και στη 
σύγχρονη κοινωνία η φιλία κατέχει 
καθοριστικό ρόλο στη ζωή των ατόμων. 
Οι φίλοι είναι άνθρωποι τους οποίους 
αγαπάμε, έχουμε κοινά ενδιαφέροντα, 
μοιραζόμαστε κοινές εμπειρίες και ιδέες. 
Οι φίλοι αποτελούν το χέρι βοηθείας 
στις δύσκολές στιγμές της ζωής μας, 
και μας βοηθούν να ανταπεξέλθουμε 
στις αντιξοότητες της καθημερινότητας. 
Η φιλία ευεργετεί τόσο το ίδιο το άτομο 
όσο και το κοινωνικό σύνολο. Χάρη 
σε αυτήν υπάρχει αρμονία ανάμεσα 
στις κοινωνικές σχέσεις των πολιτών 
και διατηρείται η ομόνοια και η ειρήνη, 
εξασφαλίζοντας τη δικαιοσύνη σε μια 
πόλη, καθώς όταν όλοι συμφωνούν, δεν 
διαπράττονται αδικίες με αποτέλεσμα η 
πόλη να ευημερεί.

Φιλικές σχέσεις δημιουργούνται στην 
οικογένεια, στην πόλη, στο σχολείο, 
στη δουλειά, στους συντρόφους 
κλπ. Όμως ακόμα και σήμερα δεν 
αντιλαμβανόμαστε πραγματικά την 
αληθινή αξία της φιλίας, όπως την 
παρουσιάζει ο Αριστοτέλης. Στη 
σύγχρονη κοινωνία που ζούμε, ο κάθε 
άνθρωπος συνάπτει σχέσεις, είτε λόγω 
ανάγκης, είτε με σκοπό να ικανοποιήσει 
προσωπικά του συμφέροντα, είτε επειδή 
θέλει να αποφύγει τη μοναχικότητα. 
Άλλωστε όπως λέει και ο Αριστοτέλης: 
“ο άνθρωπος είναι ον κοινωνικό”, δεν 
είναι αυτή όμως η αληθινή ουσία της 

φιλίας. Η πραγματική φιλία τονίζει ο 
φιλόσοφος είναι εκείνη, όπου το άτομο 
επιθυμεί για το φίλο του, ό,τι για τον 
ίδιο του τον εαυτό. Θα μπορούσαμε 
να πούμε ότι η άποψη του Αριστοτέλη 
για τη φιλία, θυμίζει τη χριστιανική 
έκφραση « αγάπα τον πλησίον σου 
όπως τον εαυτό σου». Αγαπώντας τον 
εαυτό μας (όχι με εγωιστική διάθεση 
αλλά με διάθεση αυτοβελτίωσης ) 
έχουμε την ανάγκη να εξελιχθούμε, να 
γίνουμε καλύτεροι άνθρωποι. Μέσα 
στα πλαίσια αυτά, συναναστρεφόμαστε 

με άξιους και καλούς ανθρώπους, οι 
οποίοι μας βοηθούν να εξελιχθούμε 
προς το καλύτερο. Μέσα από αυτήν 
την απελευθέρωση του εαυτού μας 
οδηγούμαστε σε μια ηθική ολοκλήρωση 
και κατ’ επέκταση στην προσωπική μας 
ευτυχία. Συμπερασματικά, είναι εύλογο 
γιατί η φιλία είναι η πολυτιμότερη αρετή 
για τον Αριστοτέλη, καθώς πέρα των 
άλλων αποτελεί την ευκαιρία μας για 
να κατακτήσουμε την ευτυχία μαζί με 
τα πρόσωπα που αγαπάμε.

Από Κωνσταντίνα Βενιζέλου
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Η ελληνίδα καθηγήτρια και 
η ομάδα της αναπτύσσουν 
νέες τεχνικές για ελαστική 
απεικόνιση αλλά και για 
θεραπευτική παρέμβαση 
σε πλήθος νόσων, από τον 
καρκίνο έως τη νόσο του 
Πάρκινσον

Η Εθνική Ακαδημία Ιατρικής των ΗΠΑ 
(National Academy of Medicine) εξέλεξε ως 
νέο μέλος της μία διακεκριμένη Ελληνίδα 
επιστήμονα της διασποράς, την Ελίζα 
Κονοφάγου, καθηγήτρια Βιοϊατρικής 
Μηχανικής του Πανεπιστημίου Κολούμπια 
της Νέας Υόρκης. Πρόκειται για μια από τις 
υψηλότερες διακρίσεις που απονέμονται 
στον τομέα της Ιατρικής.

Η Δρ Ελίζα Κονοφάγου, καθηγήτρια 
Βιοϊατρικής Μηχανικής του Πανεπιστημίου 
Κολούμπια της Νέας Υόρκης επιλέχθηκε 
για τις καινοτομίες της στο πεδίο των 
θεραπευτικών υπερήχων και γενικότερα 
των τεχνολογιών ιατρικής απεικόνισης και 
των σχετικών κλινικών εφαρμογών τους 
στις καρδιαγγειακές και νευροεκφυλιστικές 
παθήσεις, τον καρκίνο κ.ά.

«Η πρωτοποριακή ερευνητική 
προσπάθεια της Δρ. Κονοφάγου αποτελεί 
μια αληθινή απόδειξη για τον αντίκτυπο 
της διεπιστημονικής συνεργασίας μεταξύ 
μηχανικής και ιατρικής. Το έργο της 
στον θεραπευτικό υπέρηχο είναι ευρέως 
αναγνωρισμένο ανοίγοντας νέο έδαφος 
στην ιατρική πρακτική και θεραπεία. Αυτό 
είναι μια μεγάλη τιμή για την Ελίζα, για το 
τμήμα Columbia Engineering αλλά και για 
το Πανεπιστήμιο» ανέφερε ο Δρ Shih-Fu 
Chang, προσωρινός κοσμήτορας στο Co-
lumbia Engineering.

Η καθηγήτρια Βιοϊατρικής Τεχνολογίας και 
Ακτινολογίας του Πανεπιστημίου Κολούμπια 
Ελίζα Κονοφάγου ζει και εργάζεται στη Νέα 
Υόρκη. Ωστόσο το τηλεφωνικό ραντεβού 
μας για τη συνομιλία, «τέκνο» της οποίας 
αποτελεί αυτό το κείμενο, έγινε στις επτά 
το πρωί, Χειμερινή Ώρα Ειρηνικού (PST), 
καθώς βρισκόταν στο Σαν Φρανσίσκο για 
δουλειά. Και ήταν ήδη στις επτά το πρωί 
έτοιμη και γεμάτη όρεξη για μια ημέρα γεμάτη 
συνεδριάσεις. Διότι, όπως ο συνομιλητής 
της καταλαβαίνει ευθύς εξαρχής, είναι 
μια γυναίκα που λατρεύει αυτό που κάνει, 
που είχε αποφασίσει τι ακριβώς ήθελε να 
κάνει από τα 12 έτη της, που δηλώνει ότι 
«η έρευνα είναι ευλογία». Και ποια είναι 
η ευλογία στη δική της περίπτωση; Το 
να «δαμάζει» τους υπερήχους τόσο για 
διαγνωστικούς όσο και για θεραπευτικούς 
σκοπούς ενάντια σε άκρως κοινές μορφές 
καρκίνου, και όχι μόνο.

Ερευνήτρια εξ απαλών ονύχων 

Η δρ Κονοφάγου γεννήθηκε στο Παρίσι 
αλλά τελείωσε το λύκειο στην Ελλάδα – 
αποφοίτησε από τη Βαρβάκειο Πρότυπο 
Σχολή το 1989. Οπως η ίδια λέει «η 
επιστήμη μπήκε στη ζωή μου από μικρή 
ηλικία. Σε αυτό συνετέλεσε το γεγονός ότι 
και οι δύο γονείς μου είναι διδάκτορες, ο 
μπαμπάς χημικός μηχανικός και η μαμά 
οικονομολόγος και από μικρά παιδιά εγώ και 
ο αδελφός μου αναλύαμε μαζί τους πλήθος 
επιστημονικών θεμάτων. Καταλυτικής 
σημασίας ήταν για μένα ένα ταξίδι που 
έκανα με τη μητέρα μου στις ΗΠΑ όταν 
ήμουν 12 ετών για δικούς της ερευνητικούς 
λόγους. Επισκεφθήκαμε το Πανεπιστήμιο 
Χάρβαρντ και το ΜΙΤ όπου εκεί για πρώτη 
φορά έμαθα την ύπαρξη του πεδίου της 
Βιοϊατρικής Μηχανικής. Με μάγεψε αμέσως 

αφού συνταίριαζε τη Μηχανική με την 
προσφορά στον πληθυσμό μέσω ιατρικών 
εφαρμογών. Δεν θα ξεχάσω ποτέ εκείνη τη 
στιγμή. Στα 12 έτη μου ήξερα τι ήθελα να 
γίνω όταν θα μεγάλωνα».

Έχοντας λοιπόν ξεκάθαρο τον στόχο 
στο μυαλό της, ήταν επόμενο το ότι μετά 
τις Πανελλαδικές Εξετάσεις, παρότι είχε 
συγκεντρώσει αρκετά μόρια για εισαγωγή 
στη Σχολή Πολιτικών Μηχανικών του ΕΜΠ, 
αποφάσισε ότι δεν ήθελε να ακολουθήσει τη 
συγκεκριμένη κατεύθυνση. Ετσι, επέστρεψε 
στη γενέτειρά της, το Παρίσι, όπου αρχικώς 
σπούδασε στο Πανεπιστήμιο Paris VI 
Βιοφυσική και Φυσικοχημεία – έλαβε 
το δίπλωμά της το 1992. Ακολούθησαν 
μεταπτυχιακές σπουδές στη Βιοϊατρική 
Τεχνολογία στο Imperial College του 
Λονδίνου και διδακτορικό στη Βιοϊατρική 
Τεχνολογία στο Πανεπιστήμιο του Χιούστον 
στο Τέξας, το οποίο και ολοκλήρωσε το 1999. 
Από το 1999 ως το 2003 η δρ Κονοφάγου 
ακολούθησε μεταδιδακτορικές σπουδές 
στην Ιατρική Σχολή του Πανεπιστημίου 
Χάρβαρντ, όπου και έλαβε θέση λέκτορα. 
Το 2003 εξελέγη επίκουρη καθηγήτρια στο 
Τμήμα Βιοϊατρικής Τεχνολογίας της Σχολής 
Μηχανικών και Εφαρμοσμένων Επιστημών, 
όπως και στο Τμήμα Ακτινολογίας του 
Κολούμπια, και από το 2014 είναι τακτική 
και επίτιμη καθηγήτρια στο Κολούμπια, 
όπου διευθύνει το Εργαστήριο Υπερήχων 
και Ελαστικής Απεικόνισης.

Μια πορεία συνεχώς ανοδική με 
περισσότερες από 210 δημοσιεύσεις και 
450 παρουσιάσεις σε διεθνή συνέδρια ως 
σήμερα, καθώς και με πλήθος βραβεύσεων, 
όπως από το Εθνικό Ιδρυμα Επιστημών 
των ΗΠΑ, τα Εθνικά Ινστιτούτα Υγείας των 
ΗΠΑ, το Αμερικανικό Ινστιτούτο Ιατρικών 
Υπερήχων και την Ακτινολογική Εταιρεία 
Βόρειας Αμερικής.

Υπέρηχοι και για θεραπεία

Αυτό που κάνουν η καθηγήτρια και η 
ομάδα της, η οποία αριθμεί περί τα 30 
άτομα, είναι να αναπτύσσουν νέες τεχνικές 
υπερήχων για ελαστική απεικόνιση – η 
ελαστογραφία, όπως ονομάζεται η εξέταση, 
ουσιαστικώς αποτυπώνει το πώς αλλάζει 
η ελαστικότητα διαφορετικών ιστών όταν 
υπάρχει όγκος – αλλά και για θεραπευτική 
παρέμβαση σε πλήθος νόσων, από τον 
καρκίνο ως τη νόσο του Πάρκινσον. «Η 
ελαστογραφία μπορεί να αποδειχθεί 
πολύτιμη σε περίπτωση κάποιων όγκων 
που δεν αποτυπώνονται στον «κλασικό» 
υπέρηχο. Χαρακτηριστικό τέτοιο 
παράδειγμα είναι το διηθητικό πορογενές 
καρκίνωμα του μαστού στο οποίο η 
ελαστογραφία μπορεί να αυξήσει την 
ακρίβεια των υπερήχων από 70% σε πάνω 
από 90%. Αλλά και σε άλλες περιπτώσεις, 
όπως στον καρκίνο του προστάτη, του 
θυρεοειδούς ή του ήπατος, η ελαστογραφία 
έχει πολύ μεγάλη διαγνωστική αξία».

Οι υπέρηχοι όμως μπορούν και να 
θεραπεύσουν, σύμφωνα με τη δρα 
Κονοφάγου. «Η λογική είναι αντί να 
αφαιρείται ένας όγκος, να καυτηριάζεται και 
να καταστρέφεται με χρήση υπερήχων. Στις 
ΗΠΑ οι θεραπευτικοί υπέρηχοι εφαρμόζονται 
ήδη σε περιπτώσεις καρκίνων του 
προστάτη και τα μέχρι στιγμής συγκριτικά 
αποτελέσματα δείχνουν ότι είναι ανώτεροι 
της κλασικής χειρουργικής επέμβασης. Το 
ζήτημα είναι ότι η προσέγγιση δεν καλύπτεται 
– κοστίζει περί τις 10.000 δολάρια -, και 
γι’ αυτό δεν έχει ακόμη μεγάλη διάδοση. 
Ωστόσο, πιστεύω ότι διαθέτει τεράστια 
δυναμική σε πλήθος πεδίων, ακόμη και στα 
νευροεκφυλιστικά νοσήματα όπως η νόσος 
του Πάρκινσον, στην οποία καυτηριάζονται 
με υπερήχους συγκεκριμένες περιοχές του 
εγκεφάλου ώστε να σταματά το τρέμουλο 
των ασθενών».

Η Ελληνίδα ερευνήτρια εργάζεται 
εντατικά προκειμένου να «παντρέψει» 
την ελαστογραφία με τους θεραπευτικούς 

υπερήχους. «Πιστεύω ότι μπορούμε να 
επιτύχουμε απεικόνιση των όγκων με τους 
υπερήχους και στη συνέχεια καταστροφή 
τους και πάλι μέσω υπερήχων. Επιθυμώ 
κάποια μέρα να εφαρμοστούν ευρέως οι 
προσεγγίσεις αυτές και στην Ελλάδα και για 
τον λόγο αυτόν έχω αρκετές συνεργασίες με 
συναδέλφους ελληνικών πανεπιστημίων».

Η Ελλάδα βρίσκεται άλλωστε πάντα μέσα 
στην καρδιά της – ως εκ τούτου, δέχθηκε και 
την πρόταση να αποτελέσει ένα από τα μέλη 
του νέου Εθνικού Συμβουλίου Έρευνας, 
Τεχνολογίας και Καινοτομίας (ΕΣΕΤΕΚ) 
με άλλους έγκριτους συναδέλφους της. 
«Θεωρώ ότι η Ελλάδα δίνει πολύ καλές 
θεωρητικές βάσεις στους επιστήμονες, αλλά 
σε εκείνο που υστερεί είναι οι υποδομές 
σε ό,τι αφορά κυρίως την εφαρμοσμένη 

έρευνα. Και αυτό θα προσπαθήσουμε να 
το αλλάξουμε κατά το δυνατόν μέσα από το 
έργο του ΕΣΕΤΕΚ».

Κλείνοντας, έχει μια συμβουλή – ως μαμά 
δύο παιδιών, του 10χρονου Φίλιππου και 
του οκτάχρονου Αρη -, συγκεκριμένα προς 
τις γυναίκες που θέλουν να ασχοληθούν 
με την έρευνα. «Μπορεί σε μια γυναίκα 
να φαίνεται δύσκολο να ισορροπήσει την 
ακαδημαϊκή καριέρα με την οικογένεια, 
ωστόσο η ακαδημαϊκή καριέρα μπορεί να 
προσφέρει ευελιξία στην καθημερινότητα. 
Γι’ αυτό έχω να πω σε όλες τις γυναίκες 
που αγαπούν την έρευνα να μη διστάσουν. 
Μπορούν να χωρέσουν δύο αγάπες 
μέσα στη ζωή μας, αρκεί να το θέλουμε 
πραγματικά!».

medlabnews.gr

Ελίζα Κονοφάγου: H καθηγήτρια από την Νέα Υόρκη, που 
θεραπεύει με υπερήχους καρκίνο αλλά και νόσο Πάρκινσον
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«Το ελληνικό θέατρο και η παρουσία 

του ελληνικού πολιτισμού στο Θέατρο 
της Αργεντινής», «Ομηρική Θεωρία της 
Ψυχής. Το ψυχολογικό λεξικό στην Ιλιάδα 
και την Οδύσσεια», «Η διαπολιτισμική 
διδασκαλία της ελληνικής γλώσσας ως 
ξένης γλώσσας σε ισπανόφωνους», 
«Πυθαγόρας, όλα είναι ένας αριθμός», «Η 
συμβολή του μετακλασικού ελληνισμού 
στην προετοιμασία του κόσμου για τον 
Χριστιανισμό. Από τον Μέγα Αλέξανδρο ως 
τον Απόστολο Παύλο». Αυτά είναι μερικά 
μόνο από τα θέματα που συζητήθηκαν 
στο Μπουένος Άιρες της Αργεντινής, στο 
πρόσφατο 11ο Διεθνές Ελληνικό Συνέδριο, 
ένα μοναδικό στο είδος του συνέδριο, που 
διοργανώνει από το 2008, στη Λατινική 
Αμερική, η ομογενειακή πολιτιστική 
οργάνωση «Νόστος».

Κατά τη διάρκεια του διήμερου συνεδρίου, 
που έθεσε υπό την αιγίδα της η Γενική 
Γραμματεία Απόδημου Ελληνισμού και 
Δημόσιας Διπλωματίας, 22 καθηγητές από 
πανεπιστήμια της Αργεντινής και από άλλες 
χώρες της Λατινικής Αμερικής (Βραζιλία, 
Χιλή, Βολιβία, Κόστα Ρίκα, Κολομβία), από 
την Ελλάδα και της Ισπανία, εστίασαν στην 
επιρροή και την παρουσία του ελληνικού 
πολιτισμού στις επιστήμες (ιατρική, 
Ψυχολογία, Κοινωνιολογία, Οικονομία, 
Θεολογία) στη λογοτεχνία και στις τέχνες 
(θέατρο, κινηματογράφο, ζωγραφική κ.ά). 
Ένα από τα κεντρικά θέματα του συνεδρίου, 
οι εργασίες του οποίου φιλοξενήθηκαν 
στο Εθνικό Πανεπιστήμιο του Μπουένος 
Άιρες, ήταν η διδασκαλία της Ελληνικής ως 
δεύτερη γλώσσα και οι σύγχρονες τεχνικές 
διδασκαλίας της, με ομιλητές καθηγητές 
από την Ελλάδα, την Αυστραλία και την 
Ισπανία.

«Μετά από δύο χρόνια πανδημίας, η 
Ελλάδα και ο πολιτισμός της μας συνέδεσαν 
και πάλι με τη ζωή, με τον συνάνθρωπο, 
τη γνώση και την ιδέα της λευτεριάς», 
τονίζει η πρόεδρος του «Νόστου», Δρ. 
Χριστίνα Τσαρδίκου (Christina Tsardikos). 
«Οι εξαίρετοι καθηγητές – ερευνητές, 
Έλληνες και φιλέλληνες, ανέδειξαν μέσα 
από τις ενδιαφέρουσες ομιλίες τους την 
ανεκτίμητη προσφορά του Πολιτισμού μας 
στην Ανθρωπότητα. Βαδίσαμε σταθερά 
με οδηγό τη δέσμευση που αναλάβαμε 
πριν από 16 χρόνια με την ίδρυση του 
“Νόστου” για τη διάδοση, διάσωση και 
προβολή του ελληνικού πολιτισμού και της 
ελληνικής γλώσσας στις δεύτερες πατρίδες 
μας. Έχουμε αφιερώσει την ψυχή μας σε 
αυτό τον στόχο», σημειώνει η δραστήρια 
πρόεδρος του «Νόστου».

Την άνευ όρων υποστήριξη της 
πρυτανείας, του διδακτικού προσωπικού 
και των φοιτητών στο συνέδριο και τον 
«Νόστο», εξέφρασε ο κοσμήτορας της 
Σχολής Οικονομικών Επιστήμων καθ. 
Δρ. Ρικάρδο Παχλέν. «Είναι τιμή που 
φορείς όπως ο “Νόστος” πραγματοποιούν 
τις πολιτιστικές, εκπαιδευτικές και 
ακαδημαϊκές τους δραστηριότητες στο 
πανεπιστήμιό μας», τόνισε, αποδεχόμενος 
την πρόταση της προέδρου του «Νόστου» 
για τη διοργάνωση του συνεδρίου στο 
Πανεπιστήμιο.

Θαυμαστής του ελληνικού πολιτισμού, 
ο κ. Παχλέν, με κάθε ευκαιρία επισημαίνει 
το σύστημα αξιών του, που οδηγεί στην 
υπέρβαση των ιδανικών της ελευθερίας και 
της σοφίας που πηγάζει απ’ αυτόν καθώς και 
στην ανθρωποκεντρική φιλοσοφία. «Τονίζει 
(ο κ. Παχλέν) συχνά πως οι Έλληνες, όχι 
μόνο έχουν τοποθετήσει τον άνθρωπο ως 
πρωταγωνιστή της ίδιας του της ζωής, αλλά 
τον έχουν μεταμορφώσει σε κοινωνικό και 
πολιτικό ον, αληθινό δημιουργό από κάθε 
άποψη και σε οικουμενική διάσταση. Του 
παρείχαν τα απαραίτητα εφόδια για να 
αναπτυχθεί, να σκεφτεί, και πάνω απ’ όλα 
να πιστέψει στις δικές του δυνάμεις για 
την επίτευξη των ιδανικών του», εξηγεί η 
πρόεδρος του «Νόστου».

Στήριξη σε μια σπουδαία 
πρωτοβουλία

Χαιρετισμό στο συνέδριο απηύθυνε ο 
Γενικός Γραμματέας Αποδήμου Ελληνισμού 
και Δημόσιας Διπλωματίας του ελληνικού 
ΥΠΕΞ, καθηγητής Ιωάννης Χρυσουλάκης, 
τον οποίο η κ. Τσαρδίκου ευχαριστεί θερμά 
για την ηθική συμπαράσταση.

«Με το να θέσει υπό την αιγίδα του τις 
εργασίες και του 11ου Συνεδρίου μας, ο κ. 
Χρυσουλάκης μας έδειξε πως η Ελλάδα 
είναι πάντα αρωγός των δραστηριοτήτων 
μας. Ψυχική στήριξη να συνεχίσουμε το 
έργο μας αποτελεί η διαβεβαίωσή του 
για τη διαρκή στήριξη κάθε ανάλογης 
προσπάθειας που φέρνει τις χώρες και 
τους λαούς μας εγγύτερα, ενισχύοντας τους 

πολιτιστικούς μας δεσμούς και ανταλλαγές, 
αλλά και η αναγνώριση του ξεχωριστού 
μας ζήλου και της αφοσίωσής μας, για 
την προώθηση της ελληνικής γλώσσας 
και του ελληνικού πολιτισμού διεθνώς. Τον 
ευχαριστώ θερμά εκ μέρους της οικογένειας 
του “Νόστου”», αναφέρει χαρακτηριστικά η 
κ. Τσαρδίκου.

Στον χαιρετισμό του, ο κ. Χρυσουλάκης 
αναφέρθηκε στους ιστορικούς και 
πολιτιστικούς δεσμούς Ελλάδας – 
Αργεντινής, εξήρε τις συστηματικές και 
άοκνες προσπάθειες των διοργανωτών 
και αναφέρθηκε σε σειρά σημαντικών 
πολιτιστικών εκδηλώσεων στην Αργεντινή, 
τις οποίες η Γενική Γραμματεία Αποδήμου 
Ελληνισμού και Δημόσιας Διπλωματίας έχει 
στηρίξει και έχει θέσει υπό την αιγίδα της.

Ο κ. Χρυσουλάκης υπογράμμισε 
την καταλυτική επιρροή του ελληνικού 
πολιτισμού στην παγκόσμια Ιστορία χάρη σε 
κεντρικές έννοιες και αξίες όπως της Γνώσης, 
με όχημα την κριτική σκέψη και την ελληνική 
γλώσσα και την αδιαμφισβήτητη ικανότητά 
της να «παράγει» Πολιτισμό, καθώς και τις 
έννοιες της Δικαιοσύνης, της Ισονομίας, της 
Ισοπολιτείας και της Ελευθερίας, ενάντια 
στη βία, το δεσποτισμό και την αυθαιρεσία, 
με μοχλό και μέσο την Δημοκρατία. Επίσης, 
στην έννοια του Διαλόγου και της Ισηγορίας, 
που την ανέδειξαν Τέχνες όπως το Θέατρο 
και μορφές κοινωνικής οργάνωσης όπως 
η Πόλη, και στην έννοια του ανθρωπίνου 
Λόγου όσον αφορά τη κατανόηση του 
κόσμου και την εξήγηση των φυσικών 
φαινομένων μέσω της παρατήρησης, 
κατανόησης και επιστημονικής διαύγασης.

Η Ελλάδα σήμερα, τόνισε ο Γενικός 
Γραμματέας Απόδημου Ελληνισμού και 
Δημόσιας Διπλωματίας, προάγει την 
αξιοποίηση της πολιτιστικής κληρονομιάς 
με όρους βιώσιμης ανάπτυξης, ευρισκόμενη 
στην πρωτοπορία προσπαθειών ανάδειξης 
και προστασίας της από παλαιές αλλά και 
νεοφανείς απειλές, όπως η παράνομη 
αφαίρεση, διακίνηση και εμπορία 
αρχαιοτήτων ή η κλιματική αλλαγή.

Τη σπουδαιότητα του συνεδρίου του 
«Νόστου», θέτοντάς το υπό την αιγίδα 
τους, αναγνώρισαν και η Αρχιεπισκοπή 
Μπουένος Άιρες και Νοτίου Αμερικής, η 
Πρεσβεία της Ελλάδας στην Αργεντινή, το 
Εθνικό Πανεπιστήμιο του Μπουένος Άιρες, 
το Υπουργείο Πολιτισμού της Αργεντινής, το 
Εθνικό Θέατρο Θερβάντες και η Φιλοσοφική 
Σχολή, ο Οργανισμός για τη Διάδοση της 
Ελληνικής Γλώσσας (ΟΔΕΓ) και η Ένωση 
Ελλήνων Λογοτεχνών Συγγραφέων Πέντε 
Ηπείρων ΕΕΛΣΠΗ.

Τη διαβεβαίωση ότι η Αρχιεπισκοπή και 
το Ελληνικό Σχολείο θα είναι πάντα αρωγοί 
σε τέτοιες πρωτοβουλίες που τιμούν τον 
ελληνικό πολιτισμό, έδωσε ο Αρχιεπίσκοπος 
Μπουένος Άιρες και Νοτίου Αμερικής κ. 
Ιωσήφ, τονίζοντας πως «ο Ελληνισμός 
πήρε το άτομο και το έκανε άνθρωπο, 
και τους ανθρώπους τους ενσωμάτωσε 
σε ανθρώπινες κοινωνίες. Οι Έλληνες 
χρησιμοποιούν τη λέξη “αυτεξούσιον” για 
να εκφράσουν τον άνθρωπο ελεύθερο και 
πνευματικό, τον δημιουργό κουλτούρας 
και πολιτισμού με τον αυτοπροσδιορισμό 
που είναι απαραίτητος για την απεριόριστη 

ανάπτυξη της δημιουργικής σκέψης».
Από την πλευρά του ο πρόξενος της 

Ελλάδας στο Μπουένος Άιρες, Φώτης 
Φιλέντας, αναφέρθηκε στην επέτειο των 200 
χρόνων από την ελληνική ανεξαρτησία και 
στο τρίγωνο συνεργασίας που σχηματίστηκε 
τότε από τη Διασπορά, τους Φιλέλληνες και 
τη Μητρόπολη. Μίλησε ακόμα για την αξία 
της ελληνικής γλώσσας και εξέφρασε την 
ικανοποίησή του για το γεγονός ότι η μελέτη 
και η ανάλυσή της αποτελούν βασικό θέμα 
του συνεδρίου.

Τις εργασίες του συνεδρίου χαιρέτισε και η 
καθηγήτρια Σοφία Αντώνογλου, διευθύντρια 
του Ελληνικού Σχολείου «Αθηναγόρας» του 
Μπουένος Άιρες, τονίζοντας την καρποφόρα 
συνεργασία με τον «Νόστο». Μάλιστα, 
αξίζει να αναφερθεί ότι τις εργασίες του 
συνεδρίου παρακολούθησαν και οι μαθητές 
του Γυμνασίου και Λυκείου «Αθηναγόρας».

Εντύπωση προκάλεσε στο συνέδριο η 
διάλεξη του καθηγητή Δρ. Jorge Dubatti, 
θεατρολόγος και διευθυντής του τμήματος 
Θεάτρου της Φιλοσοφικής Σχολής του 
Πανεπιστημίου του Μπουένος Άιρες, ο 
οποίος μίλησε εκτενώς για την προσφορά 
του ελληνικού Θεάτρου και την επιρροή 

του στους δημιουργούς και συγγραφείς της 
Αργεντινής.

Σημειώνεται, ότι το 2023 ο Δρ. Dubatti 
θα συνεργαστεί με τον «Νόστο» για τη 
διοργάνωση του 2ου Φεστιβάλ Ελληνικού 
– Αργεντίνικου Θεάτρου, που θα λάβει 
χώρα στο Εθνικό Θέατρο «Θερβάντες», 
της Αργεντινής. Κατά τη διάρκεια του 
συνεδρίου, δύο θεατρικές ομάδες, η 
Ser Griegos του Πανεπιστημίου του Λα 
Πλάτα και «Ο Ολυμπος», του UNNE 
Chaco της Αργεντινής ενθουσίασαν τους 
παριστάμενους με τη «Mήδεια» του Anuilh 
(σ.σ. τραγωδία που γράφτηκε το 1946 και 
δημοσιεύτηκε δυο χρόνια αργότερα) και με 
τις «Ευμενίδες». Μάλιστα, οι δύο ομάδες 
διένυσαν περισσότερα από χίλια χιλιόμετρα, 
από το εσωτερικό της χώρας, για να λάβουν 
μέρος στο συνέδριο.

Συγκλονιστική ήταν η παρουσία της 
κοινωνιολόγου Ναταλία Μορένο από 
την Κολομβία, η οποία έχει επιλέξει να 
αποκαλεί τον εαυτό της Μπουμπουλίνα. 
Αν και πάσχει από μια σοβαρή αναπηρία, 
έχει τάξει τον εαυτό της στον αγώνα για τα 
ανθρώπινα δικαιώματα, την λευτεριά και 
την ισότητα. Στην ομιλία της η κα Μορένο 
– Μπουμπουλίνα αφηγήθηκε τις δυσκολίες 
που έχει αντιμετωπίσει και γιατί, ενώ δεν έχει 
ελληνική καταγωγή, έμαθε για την ιστορία 
της γυναίκας – σύμβολο του ’21 και επέλεξε 
να φέρει με υπερηφάνεια το όνομά της.

Απονεμήθηκαν τα βραβεία 
«Βάιος Φασούλας» της ΕΕΛΣΠΗ

Στο πλαίσιο του συνεδρίου απονεμήθηκαν 
και τα βραβεία στους νικητές του Διεθνούς 
Διαγωνισμού Ποίησης για νέους «Βάιος 
Φασούλας», στην ισπανική γλώσσα, που 
διοργάνωσε η Ένωση Ελλήνων Λογοτεχνών 
και Συγγραφέων των Πέντε Ηπείρων. Οι 
νικητές, μαθητές του Ελληνικού Σχολείου 
«Αθηναγόρας», έλαβαν τα διπλώματα και 
τα έργα που βραβεύτηκαν διαβάστηκαν 
από τους συγγραφείς τους. Πρόκειται για 
τα ποιήματα «Ευχαριστώ Ελλάδα» (Alexia 
Buezas de la Torre), «Εφήμερη αντάμωση» 
(Catalina Teselman) και «Η καταιγίδα του 
Περσέα» (Abril Leia Martinez).

Οι εργασίες του συνεδρίου συνδυάστηκαν, 
επίσης, με τον εορτασμό της 28ης 
Οκτωβρίου, που πραγματοποιήθηκε στον 
ίδιο χώρο, με την εκδήλωση να πλαισιώνεται 
με χορευτικά δρώμενα από την ομάδα 
«Μανδήλι» της Ελληνικής Κοινότητας 
Μπερίσο, που είναι η παλαιότερη κοινότητα 
της Αργεντινής, και την ομάδα της Ελληνικής 
Κοινότητας Μπουένος Άιρες.

Πηγή: ΑΠΕ-ΜΠΕ

Η επιρροή του ελληνικού 
πολιτισμού στις Τέχνες 

και τις Επιστήμες σε συνέδριο 
στην Αργεντινή
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Προσφέρουμε επαγγελματικές υπηρεσίες διαμόρφωσης εξωτερικών 
χώρων στους πολύτιμους πελάτες μας. 

Οι εκτιμήσεις μας είναι δωρεάν και είμαστε σίγουροι ότι θα μείνετε 
ευχαριστημένοι τόσο με τις τιμές όσο και με τις υπηρεσίες μας.

 Όταν έρχεται ο χειμώνας και πέφτει το χιόνι, 
εμπιστευτείτε μας για να κρατήσουμε τον ιδιόκτητο χώρο σας 

καθαρό και ασφαλή. Όταν η θερμοκρασία ανεβαίνει και ξεκινάει το 
καλοκαίρι, εμπιστευθείτε μας να φροντίζουμε το γκαζόν σας και 

να το διατηρούμε πάντα πράσινο και καθαρό.


